
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 334
2. Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ. Κ. Γιαννακοπούλου και

Σ. Μοσχόπουλου, σελ. 334
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές

από το 1ο Γενικό Λύκειο Καισαριανής και το 144ο ∆ηµοτικό Σχο-
λείο Αθηνών, σελ. 323, 329, 330

4. Ανακοινώνονται επιστολές Βουλευτών σχετικά µε το επαγ-
γελµατικό ασυµβίβαστο, σελ. 199, 200, 294

5. Ανακοινώνονται η σύσταση και η συγκρότηση των ∆ιαρκών
Επιτροπών, των Ειδικών Μόνιµων Επιτροπών, της Ειδικής ∆ιαρ-
κούς Επιτροπής επί του Απολογισµού και του Γενικού Ισολογι-
σµού του Κράτους, της Ειδικής ∆ιαρκούς Επιτροπής
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων, των Επιτροπών Εσωτερικών Θεµάτων
της Βουλής, της Επιτροπής ∆ηµοσίων Επιχειρήσεων, Τραπεζών
και Οργανισµών Κοινής Ωφέλειας και της Ειδικής Μόνιµης Επι-
τροπής Κοινοβουλευτικής ∆εοντολογίας, σελ. 295

6. Επί του Κανονισµού, σελ. 322, 329
7. Ευχές για την ανάληψη Κυβερνητικών καθηκόντων, σελ. 326

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 197
2. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Παρα-

σκευής 6 Νοεµβρίου 2009, σελ. 321
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.
α) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
i) σχετικά µε τις εκλογικές δαπάνες κοµµάτων και υποψηφίων

Βουλευτών κατά την προεκλογική περίοδο της 4ης Οκτωβρίου
2009 κ.λπ., σελ. 322, 326

ii) σχετικά µε τα κίνητρα και τις τυχόν αλλαγές για την από-
συρση παλαιών οχηµάτων κ.λπ., σελ. 331

iii) σχετικά µε τον προσδιορισµό του ύψους του δηµοσίου ελ-
λείµµατος και του µεγέθους του δηµοσίου χρέους κ.λπ., σελ. 332

β) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων των εργαζοµένων προ-
γράµµατα stage, τα µέτρα για την αγορά εργασίας κ.λπ., σελ.
322

γ) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε το
εξοπλισµό των αστυνοµικών κ.λπ., σελ. 327

δ) Προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε τις προσλήψεις ιατρικού προσωπικού στα δηµόσια
νοσοκοµεία κ.λπ., σελ. 329

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί του Κανονισµού:
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α., σελ. 322
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ. 322
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ., σελ. 322
ΤΖΕΚΗΣ Α., σελ. 329

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ., σελ. 331
ΑΛΕΥΡΑΣ Α., σελ. 333
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 328
ΒΟΥΓΙΑΣ Σ., σελ. 327, 328
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α., σελ. 326, 327
ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ Γ., σελ. 323
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α., σελ. 330
ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ Α., σελ. 323, 325
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ., σελ. 330, 331
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Γ., σελ. 326, 327
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ., σελ. 331, 332, 333
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ. 324

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ζ’

Πέµπτη 5 Νοεµβρίου 2009



Αθήνα, σήµερα στις 5 Νοεµβρίου 2009, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.37’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ελίζα Βόζεµπεργκ,
Βουλευτή Α’ Αθηνών τα ακόλουθα:

ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Ευ-
βοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων Γυµνασίου - Λυκείου Σκύρου
Νοµού Εύβοιας ζητεί να καλυφθούν άµεσα οι κενές οργανικές
θέσεις καθηγητών στο πιο πάνω σχολείο.

2) Οι Βουλευτές, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ
και Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία το Εργατικό Κέντρο Ζακύνθου ζητεί την
πλήρη στελέχωση του Πολυϊατρείου Ζακύνθου µε ιατρικό και
νοσηλευτικό προσωπικό και την κάλυψη της υλικοτεχνικής του
υποδοµής.

3) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ, Β’
Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ και Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩ-
ΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Ένωση
Εµποροϋπαλλήλων Νοµού Θεσσαλονίκης ζητεί να ληφθούν τα
απαραίτητα µέτρα για την αντιµετώπιση των ληστειών στην αλυ-
σίδα Σούπερ Μάρκετ «ΑΡΒΑΝΙΤΙ∆ΗΣ».

4) Οι Βουλευτές, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ
και Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων 2ου Λυκείου Αρ-
γοστολίου Κεφαλλονιάς ζητεί την άµεση ανέγερση νέου σχολι-
κού συγκροτήµατος κ.λπ..

5) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
το Εργατικό Κέντρο και η Ένωση Συνταξιούχων Νοµού Φωκίδας
ζητούν την άµεση κάλυψη των ελλείψεων ιατρικού προσωπικού
στα ιατρεία του ΙΚΑ της Άµφισσας.

6) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ

και Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο Σύλλογος ∆ιδασκόντων Λυκείου και Γυµνασίου Θέρ-
µης Νοµού Αιτωλοακαρνανίας ζητεί την άµεση κατασκευή νέου
σχολικού συγκροτήµατος.

7) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ, και κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πανελλαδική Οµοσπονδία
Εργατοϋπαλλήλων Εµφιαλωµένων Ποτών ζητεί να σταµατήσει η
ποινικοποίηση των εργατικών αγώνων κ.λπ..

8) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ, και κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργατών και Ερ-
γατριών Κλωστοϋφαντουργίας Νάουσας Ηµαθίας «Η ΚΛΩΘΩ»
ζητεί την οικονοµική ενίσχυση των απολυµένων κλωστοϋφα-
ντουργών κ.λπ..

9) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ, και κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων
ΙΚΑ Λιτόχωρου Πιερίας ζητεί τη θέσπιση κατώτερης σύνταξης
στα 1120 ευρώ κ.λπ..

10) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ, Α’ Πει-
ραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ
ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Σοµαλική Κοι-
νότητα στην Ελλάδα ζητεί τη ρύθµιση ζητηµάτων διαµονής, νο-
µιµοποίησης κ.λπ. των Σοµαλών που ζούν στη χώρα µας.

11) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ, Α’ Πει-
ραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ
(ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία τα Σω-
µατεία της Ν/Ζώνης ζητούν την άµεση λήψη µέτρων προστασίας
των ανέργων του κλάδου κ.λπ..

12) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ
και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµος Ανακτορίου Αιτωλοακαρνανίας δια-
µαρτύρεται για την έλλειψη προσωπικού στη ∆ΟΥ Βόνιτσας.

13) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ
και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου Αιτωλοα-
καρνανίας ζητεί την άµεση πρόσληψη παιδιάτρου στον ΟΑΕΕ της
περιοχής Αγρινίου.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ
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14) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία τα Σωµατεία της Ν/Ζώνης ζητεί την παρα-
γωγική ανασυγκρότηση, ανάπτυξη και δηµιουργία υποδοµών στη
Ν/Ζώνη κ.λπ..

15) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β’
Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ και Ευβοίας κ. ΓΕ-
ΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι Πα-
νελλήνιες Ενώσεις Μηχανικών ΕΝ και Κατωτέρων Πληρωµάτων
Μηχανής ΕΝ <<Ο ΣΤΕΦΕΝΣΩΝ>> καταγγέλουν την κατα-
πάτηση των δικαιωµάτων των ναυτεργατών κ.λπ..

16) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Α’
Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Παλλεσβιακό Εργατικό Κέντρο η Νοµαρχιακή Αγωνι-
στική Συνεργασία Λέσβου και η Επιτροπή Ειρήνης Λέσβου κα-
ταγγέλλουν τη συµµετοχή της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης
Λέσβου σε εκδηλώσεις που έγιναν,στις εγκαταστάσεις της πο-
λυεθνικής βάσης του ΝΑΤΟ στη Σµύρνη.

17) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ, Α’ Αθη-
νών κ. ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ (ΛΙΑΝΑ) ΚΑΝΕΛΛΗ και Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝ-
ΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Πανελλήνιος Σύλλογος Συµβασιούχων ΟΑΕΕ ζητεί την άµεση µο-
νιµοποίηση των µελών του.

18) Οι Βουλευτές, Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑ-
ΜΠΟΥΣ και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ταξιδιωτικών και
Ναυτιλιακών Πρακτόρων Κέρκυρας διαµαρτύρεται για την έλ-
λειψη πρωϊνής πτήσης της ΟΑ από Κέρκυρα προς Αθήνα.

19) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
η Κοινότητα Λιχάδας Νοµού Εύβοιας ζητεί έκτακτη οικονοµική
ενίσχυση για να αντιµετωπιστούν τα προβλήµατα που προκάλεσε
στην περιοχή η πυρκαγιά της 13ης/10/2009.

20) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Νοµού
Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο κ. Αντωνιάδης Γεώργιος, κάτοικος Ποταµιού Πλατανιστού Κα-
ρύστου Εύβοιας ζητεί την οικονοµική στήριξη της επιχείρησής
του, εξαιτίας της πυρκαγιάς στην περιοχή.

21) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ, Β’
Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ και Α’ Θεσσαλονίκης κ.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο κ.
Φλέσσας Ευάγγελος, κάτοικος Σερβίων Κοζάνης ζητεί τη µετα-
γραφή του γιού του, από το ΤΕΙ Ιεράπετρας στο ΤΕΙ Θεσσαλο-
νίκης.

22) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ και κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία τα Σωµατεία Εργαζοµένων
στις βιοµηχανίες << ΘΡΑΚΩΝ >> και <<YTONG>> Νοµού
Έβρου καταγγέλλουν απολύσεις εργαζοµένων.

23) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Οργανισµού
Ασφάλισης Ελευθέρων Επαγγελµατιών ζητεί την ανανέωση των
συµβάσεων των µελών του και τη µετατροπή τους σε αορίστου
χρόνου.

24) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Ηρακλείου Κρήτης ζητεί
την εξεύρεση πιστώσεων για την άµεση λειτουργία του Αρχαιο-
λογικού Μουσείου Ηρακλείου.

25) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Εκπρόσωπος των εργαζοµένων

λοιπού (πλην ιατρών) προσωπικού στο ∆.Σ του Γενικού Νοσοκο-
µείου - Κ.Υ. Μολάων Λακωνίας ζητεί την άµεση πρόσληψη προ-
σωπικού για την κάλυψη των αναγκών του νοσοκοµείου.

26) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητείται η δηµιουργία νέου επαγγελµα-
τικού κλάδου εγκαταστάτη και συντηρητή ανεµογεννητριών.

27) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Κτηνοτρό-
φων Νοµού Ηρακλείου ζητεί τη στήριξη της λειτουργίας της τυ-
ροκοµικής εταιρείας <<ΚΥΛΙΝ∆ΡΟΜΥΛΟΙ ΚΡΗΤΗΣ>>.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οικολογική Κίνηση Πάτρας διαµαρτύ-
ρεται για τον ανορθόδοξο τρόπο αποµάκρυνσης των καµένων
δένδρων από το Εθνικό Πάρκο Κοτυχίου - Στροφυλιάς.

29) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνε-
ταιρισµός Καρύστου Εύβοιας ζητεί την αποζηµίωση των
κτηνοτρόφων της περιοχής του που είχαν απώλειες αιγοπροβά-
των από την πυρκαγιά του Αυγούστου 2009.

30) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ∆ασεργάτες - Υλοτόµοι περιφέ-
ρειας Ηπείρου ζητούν οι καλλιεργητικές υλοτοµίες και οι
εργασίες καθαρισµού και κλαδέµατος των δασών του ∆ασαρ-
χείου Ιωαννίνων να ανατεθούν στους ∆ασικούς Συνεταιρισµούς
και να µη δηµοπρατηθούν για εργολαβίες.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία Αγρονοµικοί ∆/ντές και Αγρο-
νόµοι της Ελληνικής Αγροφυλακής, περιφέρειας Κρήτης ζητούν
την αύξηση των αποδοχών των αγρονόµων και την επίλυση συ-
νταξιοδοτικών θεµάτων τους.

32) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία συµβασιούχοι υπάλληλοι, οδη-
γοί, χειριστές, εργάτες, καθαρίστριες παλαιάς Ολυµπιακής, ζη-
τούν την ευνοική ρύθµιση των εργασιακών τους θεµάτων.

33) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Σουρέ Χρήστος, συνταξι-
ούχος της ΕΑΒ ζητεί να ενηµερωθεί για τη συνταξιοδοτική του
υπόθεση.

34) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Πανταζής Αντώνιος ζητεί
την αναγνώριση από το ∆ΟΑΤΑΠ του πτυχίου του.

35) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια ‘Ενωση Επαγ-
γελµατιών Μεταφραστών Πτυχιούχων Ιονίου Πανεπιστηµίου ζητεί
την πλήρη κατοχύρωση του πτυχίου του τµήµατος ξένων γλωσ-
σών µετάφρασης και διερµηνείας του Ιονίου Πανεπιστηµίου έτσι
ώστε οι πτυχιούχοι του τµήµατος να έχουν το δικαίωµα να πα-
ράγουν επίσηµες µεταφράσεις, υποχρεωτικά δεκτές από το δη-
µόσιο τοµέα.

36) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµα-
τιών- Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Ηρακλείου υποβάλλει προ-
τάσεις της για τροποποιήσεις στο φορολογικό και ασφαλιστικό
τοµέα των Μικροµεσαίων Επιχειρήσεων.

37) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Φραγκούλης Φώτης ζητεί
να αποζηµιωθεί για την ταλαιπωρία που υπέστει στο Αεροδρό-
µιο Schiphol του Άµστρενταµ.
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38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ενωση Φοροτεχνικών Ελευ-
θέρων Επαγγελµατιών Ηρακλείου ζητεί να δοθεί η δυνατότητα
στις επιχειρήσεις να ρυθµίσουν την καταβολή χρεών τους για το
ΦΠΑ.

39) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτηγών Αυ-
τοκινητιστών Ελλάδος ∆ιεθνών Μεταφορών ζητεί τον έλεγχο της
νοµιµότητας των διακινουµένων στη χώρα µας φορτηγών οχη-
µάτων ταξινοµηµένων σε χώρες της Ε.Ε.ή σε τρίτες χώρες.

40) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κηρέως
Νοµού Εύβοιας ζητεί να χαρακτηριστεί ως πληµµυροπαθής κ.λπ.

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Ηρακλείου
διαφωνεί µε τη δηµιουργία κέντρων εξυπηρέτησης επιχειρηµα-
τικότητας

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός
Παναγιάς Ηρακλείου ζητεί την άµεση καταβολή των επιδοτή-
σεων-ενισχύσεων στα δικαιούχα µέλη του.

43) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το ∆ηµοτικό ∆ιαµέρισµα Λουτρών
∆ήµου Μυτιλήνης Λέσβου ζητεί αυτοψία για τα αίτια και το µέ-
γεθος της ζηµιάς από την πτώση του ελαιοκάρπου στις καλλιέρ-
γειες της περιοχής του.

44) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Ελένη Πατσιατζή, πτυχιούχος ψυ-
χολογίας ΑΠΘ ζητεί την αποκατάσταση της στους προσωρινούς
πίνακες για τις θέσεις ΕΕΠ της περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου του
Κλάδου ΠΕ23 Ψυχολόγων

45) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Υπαλλήλων Εξωτερικής
Φρούρησης Ειδικού Καταστήµατος Κράτησης Νέων Αυλώνος ζη-
τούν την ενίσχυση των µέτρων ασφαλείας το ΕΚΚΝ Αυλώνας

46) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σελλών Ιωαννίνων
προτείνει η κατασκευή Σταθµού ∆ιοδίων να κατασκευασθεί αµέ-
σως µετά τη σήραγγα του Αγίου Νικολάου Σελλών.

47) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ∆ασεργατες - Υλοτόµοι περι-
φέρειας Ηπείρου ζητούν οι καλλιεργητικές εργασίες, ο καθαρι-
σµός των δασών και το κλάδεµα των δασών του ∆ασαρχείου
Ιωαννίνων να ανατεθούν στους ∆ασικούς Συνεταιρισµούς.

48) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ-
∆ΟΥ και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του 1ου
Ειδικού ∆ηµοτικού Σχολείου Κερατσινίου διαµαρτύρεται για την
έλλειψη δοµών επαγγελµατικής εκπαίδευσης των αποφοίτων από
τα Ειδικά ∆ηµοτικά Σχολεία.

49) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία ο Σύλλογος Γυναικών και η ‘Ενωση Συλλό-
γων Γονέων και Κηδεµόνων Ε’∆ιαµερίσµατος Πειραιά ζητούν να
µην κατασκευαστεί κτήριο για τη στέγαση της Αστυνοµικής ∆ι-
εύθυνσης Πειραιά σε οικόπεδο του δηµοσίου που βρίσκεται στην
περιοχή τους.

50) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ, και κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ

κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Καβάλας
ζητεί να ενηµερωθεί για την έγκαιρη και οµαλή παράδοση του
Νέου Νοσοκοµείου.

51) Οι Βουλευτές, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
ΛΟΣ και Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός - Επιµορφωτικός Σύλλο-
γος Συνοικίας Αγίου ∆ιονυσίου Πάτρας ζητεί να µην εγκαταστα-
θεί το ΚΤΕΛ του Νοµού Αχαΐας στο διατηρητέο συγκρότηµα των
Μύλων Αγίου Γεωργίου.

52) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία οι Σύλλογοι Γονέων ΕΠΑΛ και Γενικού Λυκείου Μύρινας
Λήµνου καταγγέλλουν την καθυστέρηση της τοποθέτησης προ-
κατασκευασµένων αιθουσών διδασκαλίας στο χώρο του σχο-
λείου.

53) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Λα-
ρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο κ. Χρήστος Λιόλιας, εκπαιδευτικός στο Μουσικό Σχολείο
Βόλου διαµαρτύρεται γιατί δεν του ανατίθενται από τη ∆ιεύ-
θυνση του σχολείου οι προβλεπόµενες ώρες διδασκαλίας.

54) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Λα-
ρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το ∆ηµοτικό ∆ιαµέρισµα Αφετών Μαγνησίας ζητεί τη
λήψη µέτρων για τη διάσωση του Ναού του Τιµίου Προδρόµου.

55) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ, κ. ΝΙ-
ΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ, και κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων στη
ΓΑΛΛΙΛΑΙΟΣ ΕΛΛΑΣ Α.Ε. ζητεί την υπαγωγή δεκαεπτά εργαζο-
µένων που προέρχονται από δανεισµό από ιδιωτική εταιρεία,
στην πιο πάνω Εταιρεία.

56) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ, Ευ-
βοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ
ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργα-
ζοµένων Καζίνο-Ξενοδοχείου και Τελεφερίκ Πάρνηθας καταγ-
γέλλονται οι ενέργειες του ∆ιευθυντή του τµήµατος ασφάλειας
στο συγκρότηµα του Monte Parnes.

57) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σκάλας Λακωνίας ζητεί
την ενεργοποίηση του Νοµαρχιακού Κέντρου καταπολέµησης
κουνουπιών για την αντιµετώπιση της νόσου της ελονοσίας που
παρουσιάστηκε στην περιοχή του.

58) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ελληνορωµαϊκής Πάλης και
Άρσης Βαρών `Ο ΑΛΜΥΡΟΣ` ζητεί επιχορήγηση για τη συνέχιση
της λειτουργίας του κ.λπ..

59) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επιτυχόντων µη
διοριστέων πανελλήνιου διαγωνισµού ΑΣΕΠ 1988, για θέσεις ∆ι-
οικητικού Προσωπικού του δηµόσιου και ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα ζητεί τον άµεσο διορισµό των µελών του.

60) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Λεωνίδας Καλαµιώτης, πολύτεκνος
διαµαρτύρεται για την αύξηση των τελών κυκλοφορίας.

61) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Αξιωµατικών Αστυνοµίας ζητεί τη σύσταση ∆ιακοµµατικής Επι-
τροπής για την αναδιοργάνωση των υπηρεσιών ασφαλείας και
τη θωράκιση των ένστολων από τους κινδύνους.)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
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δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω προς το Σώµα ότι υπεβλή-
θησαν στον Πρόεδρο της Βουλής επιστολές συναδέλφων σχε-
τικά µε το επαγγελµατικό ασυµβίβαστο, καθώς και επιστολές
συναδέλφων µε τις οποίες δηλώνουν ότι επιλέγουν το βουλευ-
τικό αξίωµα παραιτούµενοι άλλων ιδιοτήτων που είχαν.

Όλες οι επιστολές θα καταχωριστούν στα Πρακτικά της ση-
µερινής συνεδριάσεως.

(Στο σηµείο αυτό κατατίθενται για τα Πρακτικά οι προανα-
φερθείσες επιστολές οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ζ’ - 5 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2009 215



216 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ζ’ - 5 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2009 217



218 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ζ’ - 5 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2009 219
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230 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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244 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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282 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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286 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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290 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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292 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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294 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Επίσης, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω προς το Σώµα ότι
µε αποφάσεις του Προέδρου της Βουλής συγκροτήθηκαν οι προ-
βλεπόµενες από τον Κανονισµό της Βουλής Επιτροπές: ∆ιαρκείς
Επιτροπές, Ειδικές Μόνιµες Επιτροπές, Ειδική ∆ιαρκής Επιτροπή
επί του Απολογισµού και του Γενικού Ισολογισµού του Κράτους,
Ειδική ∆ιαρκής Επιτροπή Ευρωπαϊκών Υποθέσεων, Επιτροπές

Εσωτερικών Θεµάτων της Βουλής, Επιτροπή ∆ηµοσίων Επιχει-
ρήσεων, Τραπεζών και Οργανισµών Κοινής Ωφέλειας και Ειδική
Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής ∆εοντολογίας.

Οι σχετικές αποφάσεις θα καταχωριστούν στα Πρακτικά της
σηµερινής συνεδρίασης.

(Στο σηµείο αυτό κατατίθενται για τα Πρακτικά οι προανα-
φερθείσες αποφάσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
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298 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ζ’ - 5 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2009 299



300 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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302 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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304 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ζ’ - 5 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2009 305



306 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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308 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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310 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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312 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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314 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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316 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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318 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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320 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω προς το Σώµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 6 Νοεµβρίου 2009.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 & 3 του Κανονισµού της Βουλής).

1. Η µε αριθµό 22/3.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη προς τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την κατάργηση
της σκοπιάς από τις Αστυνοµικές Υπηρεσίες κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 18/3.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυρίκου
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχε-
τικά µε την επίλυση των προβληµάτων των εργαζοµένων στη γα-
λακτοβιοµηχανία «ΦΑΓΕ» του Οµίλου «ΦΙΛΙΠΠΟΥ» κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 23/3.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Βαϊτση Αποστολάτου προς την Υπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
την περιβαλλοντική υποβάθµιση του ευρύτερου Αργοσαρωνικού
Σαρωνικού από τις ιχθυοκαλλιέργειες του Πόρου κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 28/3.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Παναγιώτη Λα-
φαζάνη προς τους Υπουργούς Οικονοµίας Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας και Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τα Ναυπηγεία

Σκαραµαγκά. κ.λπ.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-

ράγραφοι 2 & 3 του Κανονισµού της Βουλής).
1. Η µε αριθµό 17/3.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανασίου Γιαννόπουλου προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
επιδηµία της γρίπης κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 19/3.11.2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σοφίας Καλαντίδου
προς τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε το
κλείσιµο και νέων εργοστασίων της εταιρείας «ΕΝΩΜΕΝΗ ΚΛΩ-
ΣΤΟΫΦΑΝΤΟΥΡΓΙΑ» ιδιοκτησίας οµίλου Λαναρά κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 24/3.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη προς
τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης, σχετικά µε την αναθεώρηση του Περιφερειακού
Σχεδιασµού για τη διαχείριση των απορριµµάτων στην Αττική
κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 27/3.11.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Παπα-
δηµούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη διαδι-
κασία κατάρτισης, συζήτησης και ψήφισης του προϋπολογισµού
κ.λπ..
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 15/2-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του

πρώην Προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Απόστολου Κακλαµάνη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις εκλογικές δαπάνες κοµ-
µάτων και υποψηφίων Βουλευτών κατά την προεκλογική περίοδο
της 4ης Οκτωβρίου 2009 κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου Προέδρου αναλυτικά έχει ως
εξής:

«Κοινή είναι η διαπίστωση της µεγάλης σπατάλης πολιτικού
χρήµατος κατά την προεκλογική περίοδο της 4ης Οκτωβρίου,
όπως άλλωστε και στο παρελθόν εκ µέρους διαφόρων κοµµάτων
και υποψηφίων Βουλευτών.

Πέραν της προκλητικής αντίφασης της συµπεριφοράς αυτής
προς τη δραµατική δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας και τις
καθηµερινές οξυµένες ανάγκες του λαού, αυτές καθαυτές υπερ-
βολικές εκλογικές δαπάνες, η αδιαφανής συνήθως κάλυψή τους,
τα µέσα που χρησιµοποιήθηκαν και ο επιδιωκόµενος σκοπός της
χειραγώγησης ψηφοφόρων, συγκροτούν πλήθος παραβάσεων
της εκλογικής, φορολογικής και κοινής, ενδεχοµένως δε και ει-
δικής ποινικής νοµοθεσίας από όσους επιδόθηκαν στις πράξεις
αυτές και από τις επιχειρήσεις που συνεργάστηκαν µαζί τους.

Για να εφαρµοσθεί επιτέλους ο νόµος τόσο από την ειδική επι-
τροπή της Βουλής, όσο και από τις εισαγγελικές, φορολογικές
και λοιπές αρχές, υπέβαλα αρµοδίως στις 2 Οκτωβρίου 2009 την
εν συνεχεία καταγγελία µου:

«Αθήνα, 2 Οκτωβρίου 2009
Προς την Υπηρεσία Ειδικών Ελέγχων (ΥΠΕΕ)
Κοινοποίηση: Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών,

Υφυπουργό Οικονοµικών, Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου.
Σας γνωστοποιώ για τα καθ’ υµάς τα εξής:
Οι γνωστές κατά την προεκλογική περίοδο παραβάσεις της

εκλογικής και της φορολογικής νοµοθεσίας, συντελούνται από
επιχειρήσεις διαφηµιστικές και δηµοσίων σχέσεων, ιδιωτικές
εταιρείες ταχυµεταφοράς εκλογικού υλικού, παροχής τηλεφωνι-
κών υπηρεσιών (call center) και νυχτερινά κέντρα διασκέδασης
και µε πλείστα άλλα µέσα, χωρίς καν να ενοχλούνται από τις αρ-
µόδιες υπηρεσίες, που οφείλουν να πραγµατοποιήσουν έστω και
τώρα τους αναγκαίους ελέγχους σε λογιστήρια, σε εγκαταστά-
σεις παραγωγής και διακίνησης υλικού και υπηρεσιών, να εφαρ-
µόσουν τις σχετικές διατάξεις της φορολογικής νοµοθεσίας και
να ενηµερώσουν τις αρµόδιες κατά νόµο αρχές για τον έλεγχο
των εκλογικών δαπανών, κοµµάτων και υποψηφίων βουλευτών».

Επειδή αγνοώ µέχρι σήµερα αν ελήφθη καν υπόψη η καταγ-
γελία αυτή,

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός Οικονοµικών και παρακαλείται
να ενηµερώσει τη Βουλή αν και τι έπραξαν τόσο οι εν λόγω
ΥΠΕΕ, όσο –αν γνωρίζει- και οι λοιποί παραλήπτες».

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρόεδρε, θέλετε
να πείτε κάτι προεισαγωγικώς;

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο Κανονισµός
ορίζει ότι απαντά ο Πρωθυπουργός και οι Υπουργοί, σε ερωτή-
σεις που απευθύνονται σε αυτούς. Εάν εντός της αυτής εβδο-
µάδος κληθεί ο Υπουργός για δεύτερη φορά στη Βουλή, τότε,
κατά τον Κανονισµό, µπορεί να εξουσιοδοτήσει άλλον Υπουργό
ή έναν Υφυπουργό του για να απαντήσει. Είναι η πρώτη ερώτηση
µε την οποία αρχίζουν οι εργασίες του Κοινοβουλευτικού Ελέγ-
χου του Σώµατός µας και παρά την εκτίµηση, τη φιλία και τη συ-
ναδελφικότητα προς τον παριστάµενο Υφυπουργό Οικονοµικών,
νοµίζω ότι πρέπει να προσέλθει ο Υπουργός Οικονοµικών. Έχει
φόρτο εργασίας, αλλά πληροφορούµαι από την υπηρεσία ότι
είναι εντός του Κοινοβουλίου. Μπορεί να κρατηθεί η ερώτηση
για να έρθει ο Υπουργός στην Αίθουσα της Ολοµελείας και να
απαντήσει ο ίδιος, όπως ορίζει ο Κανονισµός.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κύριος Υφυπουργός

έχει το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Με όλο

το σεβασµό προς τον πρώην Πρόεδρο της Βουλής, θα ήθελα να
πω ότι ο Υπουργός κ. Παπακωνσταντίνου αυτήν τη στιγµή βρί-
σκεται σε προγραµµατισµένη συνάντηση µε το ΚΤΕ Οικονοµίας
για να παρουσιάσει στους συναδέλφους Βουλευτές το προσχέ-
διο του προϋπολογισµού. Ήταν µία προγραµµατισµένη υποχρέ-
ωση και γι’ αυτό δεν µπορεί να παραβρεθεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πολύ καλά, κύριε Πρό-
εδρε. Εφόσον επιµένετε, θα κρατηθεί η ερώτηση και θα ενηµε-
ρωθεί ο κύριος Υπουργός.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Επιµένω, κύριε Πρόεδρε, γιατί
θέλω να τηρηθεί ο Κανονισµός. Πολύ περισσότερο –και µε ενο-
χλεί αυτή η απάντηση του αγαπητού κ. Σαχινίδη, διότι είναι από
τους καλούς συναδέλφους εδώ και γνωρίζει τον Κανονισµό- ο
Υπουργός εφόσον έχει υποχρέωση στην Ολοµέλεια πρέπει να
είναι εδώ και να αναβάλει για πέντε λεπτά την οποιαδήποτε άλλη
απασχόλησή του. Αυτό είναι το σωστό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρόεδρε, γίνεται
δεκτό το αίτηµά σας, κρατείται η ερώτηση και θα ενηµερωθεί
σχετικά ο κύριος Υπουργός.

Θα προχωρήσουµε τώρα στην από κοινού συζήτηση των επί-
καιρων ερωτήσεων µε αριθµό 8/2-11-2009 και 10/2-11-2009, δεύ-
τερης και πέµπτης αντίστοιχα, του συναδέλφου κ. Γεωργίου
Κοντογιάννη της Νέας ∆ηµοκρατίας και του κ. Αλεξίου Τσίπρα
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ αντί-
στοιχα, διότι το περιεχόµενό τους είναι συναφές, αναφέρονται
στην κατάργηση των «STAGE» και στην επίλυση των προβληµά-
των των εργαζοµένων σ’ αυτά τα προγράµµατα, τα µέτρα για την
αγορά εργασίας κ.λπ. και απευθύνονται στον Υπουργό Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης.

Το κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του συναδέλφου κ. Γεωρ-
γίου Κοντογιάννη έχει ως εξής:

«Με την απόφασή της για κατάργηση των προγραµµάτων
«STAGE», που η ίδια ξεκίνησε το 1998, η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
αποκαλύπτει το πραγµατικό ανάλγητο πρόσωπό της.

Στέλνει στην ανεργία χιλιάδες νέους και πετά στα «σκουπίδια»
τη γνώση που έχουν αποκτήσει προσφέροντας τις υπηρεσίες
τους στο δηµόσιο και φορείς του δηµοσίου. Οι νέες στρατιές
ανέργων που δηµιουργεί δεν θα έχουν καν το δικαίωµα να λαµ-
βάνουν επίδοµα ανεργίας.

Η Κυβέρνηση κατηγορεί τη Νέα ∆ηµοκρατία για εµπόριο ελ-
πίδας, ωστόσο η ίδια αντί να διορθώνει µια πολιτική που θεωρεί
λάθος, έρχεται και ποδοπατά τις ελπίδες χιλιάδων νέων τιµωρώ-
ντας τους επειδή αναζήτησαν µια θέση στο όνειρο της εργασίας.

Κατόπιν τούτων ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
1. Πώς είναι δυνατόν να µην πληρώσει απασχολούµενους που

έχουν προσφέρει καθ’ οιονδήποτε τρόπο υπηρεσίες στο ελλη-
νικό δηµόσιο;

2. Πώς είναι δυνατόν να καταργεί τη µοριοδότηση σε διαγωνι-
σµούς του ΑΣΕΠ ατόµων που προσφέρουν υπηρεσίες στο δη-
µόσιο για περισσότερους από είκοσι τέσσερις µήνες, όταν το
ΑΣΕΠ αποδέχεται και υπολογίζει τη µοριοδότηση προγραµµά-
των ακόµα και σεµιναρίων επαγγελµατικής κατάρτισης του ΟΑΕ∆
σε αντικείµενο συναφές µε το αντικείµενο της θέσης που έχει
προκηρυχθεί;»

Το κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Τσίπρα έχει ως
εξής:

«Η πολιτική απασχόλησης στην Ελλάδα τα τελευταία είκοσι
χρόνια χαρακτηρίστηκε από την καθιέρωση, µε νοµοθετικές πρω-
τοβουλίες των κυβερνήσεων, της νεοφιλελεύθερης αντίληψης
για «ευελιξία» στην αγορά εργασίας. Αποτέλεσµα αυτής της πο-
λιτικής ήταν η επιβολή ενός εργασιακού και ασφαλιστικού µε-
σαίωνα.

Ένα µόνο µέρος του εργασιακού µεσαίωνα είναι οι εργαζόµε-
νοι και οι εργαζόµενες στα προγράµµατα «STAGE». Πρόσφατα η
Κυβέρνηση αποφάσισε την κατάργηση αυτών των προγραµµά-
των µόνο για τον δηµόσιο τοµέα, µε επακόλουθο περίπου τριά-
ντα πέντε χιλιάδες εργαζόµενοι που κάλυπταν πάγιες και
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διαρκείς ανάγκες, ανασφάλιστοι και χαµηλά αµειβόµενοι, να βρε-
θούν στην ανεργία, χωρίς να αναγνωρίζονται καν τα ασφαλιστικά
τους δικαιώµατα για όσο διάστηµα εργάστηκαν. Επειδή η κα-
τάργηση ενός κοµµατιού του εργασιακού µεσαίωνα δεν µπορεί
να οδηγεί στη βαρβαρότητα της ανεργίας,

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1.Θα µεριµνήσει ώστε, µέχρι να προκηρυχθούν διαγωνισµοί

µέσω ΑΣΕΠ για να καλυφθούν οι χιλιάδες κενές θέσεις εργασίας
στο δηµόσιο τοµέα, οι εργαζόµενοι αυτοί να παραµείνουν στη
θέση τους και να λάβουν για τους διαγωνισµούς ειδική µοριοδό-
τηση, ανάλογα µε το χρόνο απασχόλησής τους;

2.Αφού η Κυβέρνηση αναγνωρίζει πως υπάρχει ηθικό πρό-
βληµα µε την ευελιξία στην αγορά εργασίας, καθώς και µε την
ανασφάλιστη εργασία, σκοπεύει να προχωρήσει στην κατάργηση
όλων των ελαστικών µορφών απασχόλησης; («STAGE» στον ιδιω-
τικό τοµέα, µερική απασχόληση, ενοικίαση εργαζοµένων, συµ-
βασιούχοι, αµοιβή µε µπλοκάκι)».

Στις επίκαιρες ερωτήσεις θα απαντήσει ο Υπουργός Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ανδρέας Λοβέρδος.

Κύριε Υπουργέ έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ τους συ-
ναδέλφους για το ερώτηµα.

Θέλω προκαταβολικά να µιλήσω γι’ αυτό που ακούγεται στο
δηµόσιο διάλογο σχετικά µε τα «STAGE», ότι δηλαδή η Κυβέρ-
νηση κάνει διακρίσεις σε «γαλάζια», «πράσινα» και οτιδήποτε
άλλο παιδιά. Θέλω να απορρίψω αυτήν την αιτίαση. Θέλω να
απαγορεύσω, µε ό,τι ο όρος αυτός σε ένα επίπεδο συναδελφικό
και προσωπικό και ένα επίπεδο έντιµων σχέσεων συνεπάγεται,
στον οποιοδήποτε να απευθύνεται, σε εµένα τουλάχιστον, µε
όρους τέτοιους.

Έχω αποδείξει δυόµισι χρόνια τότε ως Υφυπουργός Εξωτερι-
κών και τώρα από τις πρώτες µέρες που ανέλαβα, κύριε Πρόε-
δρε, ότι απέναντι στους διοικουµένους τέτοιου είδους
κατηγοριοποιήσεις για µένα είναι απαράδεκτες και απορριπτέες,
δεν µετρούν, δεν θα τις υπολογίσω, δεν τους δίνω καµµία σηµα-
σία. Σηµασία για µένα έχει –και το έχω ήδη τις πρώτες µέρες
αυτής µου της υπουργίας αποδείξει- ποιο είναι το πρόβληµα και
ποιες πρέπει να είναι οι λύσεις για το πρόβληµα των «STAGE» ει-
δικά, για το πρόβληµα της ανεργίας, για το πρόβληµα της αντι-
µετώπισης της ανεργίας, για το πρόβληµα των εργασιακών
σχέσεων.

Και αναφερόµενος ειδικά σε µια πτυχή του ερωτήµατος του
Προέδρου του Συνασπισµού, θα ήθελα να πω –και το λέω από
την αρχή γιατί είναι ένα θέµα διακριτό σε σχέση µε τα υπόλοιπα
που θα µας απασχολήσουν για τα STAGE σήµερα- ότι σε ό,τι
αφορά τις ελαστικές µορφές απασχόλησης ως προς τις οποίες
στην πράξη διαµορφώνεται µια αγορά εργασίας που µοιάζει µε
ζούγκλα, υπάρχει ανάγκη επιπρόσθετων εγγυήσεων για τις
οποίες η σχετική παρέµβαση, διοικητική και νοµοθετική, θα είναι
έτοιµη στο τέλος του χρόνου. Και πάνω από όλα και πέρα από
όλα και για να µην δηµαγωγούµε, υπάρχει η ανάγκη το Σώµα Επι-
θεώρησης Εργασίας να κάνει πραγµατικά τη δουλειά του για να
επιβάλλει και στις εργασιακές σχέσεις τις εγγυήσεις που ο νόµος
ορίζει, αλλά και να άρει κάθε εργοδοτική συµπεριφορά η οποία
µετατρέπει –ξαναλέω- σε ζούγκλα το χώρο των εργασιακών σχέ-
σεων, είτε αυτές είναι εναλλακτικές µορφές απασχόλησης είτε
αυτές είναι σχέσεις που καθορίζουν µια πλήρη εργασία.

Τώρα στο θέµα το βασικό των δύο συναδέλφων θέλω κατ’
αρχάς να πω ότι δεν βάζω τα δύο ερωτήµατα «στο ίδιο τσουβάλι»
που λένε, γιατί είναι διαφορετικοί οι πολιτικοί φορείς που εκ-
προσωπούν ο Πρόεδρος του Συνασπισµού και ο τέως Υπουργός
κ. Κοντογιάννης. Ο Πρόεδρος του Συνασπισµού, ο ΣΥΡΙΖΑ και ο
Συνασπισµός δεν δηµιούργησαν το πρόβληµα των «STAGE».
Αντιθέτως η Κυβέρνηση της οποίας ήταν µέλος ο κ. Κοντογιάν-
νης δηµιούργησε το πρόβληµα των «STAGE» και άλλα προβλή-
µατα στο χώρο της εργασίας και της κοινωνικής ασφάλισης.

Κύριε Κοντογιάννη, ας πούµε, χθες πήραµε ένα νέο µήνυµα
από τον ∆ιοικητή του ΙΚΑ ότι πέραν των 900.000.000 ευρώ που
έχουµε δώσει για το Νοέµβριο, το ∆εκέµβριο και το δώρο Χρι-
στουγέννων, πρέπει να βρούµε ακόµη 200.000.000 για να ολο-

κληρωθεί η καταβολή του δώρου των Χριστουγέννων στους
ασφαλισµένους. 1.100.000.000 µόνο για τις λίγες µέρες που εί-
µαστε στο Υπουργείο εµείς είναι η «µαύρη τρύπα» που έχει ανοί-
ξει στο ΙΚΑ ! Και θα δείτε ότι σε θέµατα στα οποία έχετε κάνει
δουλειά και έχετε προσφέρει –το θέµα της διαδοχικής ασφάλι-
σης ας πούµε, που έχετε και προσωπική συµβολή- η δική µας
στάση όταν θα έρθει η ώρα, θα είναι στάση αναγνώρισης και σε-
βασµού των προσπαθειών που έχουν γίνει.

Όµως για τα STAGE έχετε δηµιουργήσει το θέµα. Έχετε πάρει
έναν θεσµό ο οποίος ήταν θεσµός µαθητείας, προβλεπόµενος
παντού, σε όλον τον κόσµο, και στην Ελλάδα, και τον έχετε µε-
τατρέψει σε µηχανισµό εξεύρεσης για το δηµόσιο και για τον
ιδιωτικό τοµέα φθηνού εργατικού δυναµικού, µάλιστα ανασφά-
λιστου. Έχετε πάρει ένα θεσµό µαθητείας, ένα θεσµό που αφορά
ένα νέο άνθρωπο άνεργο, που πρέπει να µάθει τη δουλειά στο
δηµόσιο ή στον ιδιωτικό τοµέα και µετά αυτό το προσόν της µα-
θητείας να προσµετράται στο βιογραφικό του και αντί για βρα-
χύχρονο, το κάνετε δεκαοκτάµηνο, ανανεούµενο για τα ίδια
πρόσωπα. Είχατε φθηνή, ανασφάλιστη εργατική δύναµη στο δη-
µόσιο και σ’ αυτά τα παιδιά που υπόκειντο σ’ αυτήν τη διαδικα-
σία και τους γονείς τους τούς «κλείνατε το µάτι» ότι δήθεν θα
βρουν δουλειά στο δηµόσιο!

Μοριοδοτήσατε µε τρόπο κατάφωρα αντισυνταγµατικό τις πε-
ριπτώσεις αυτές, γιατί µοριοδότηση µε 40%, µε 50% είναι κατά-
φωρα αντισυνταγµατική και οποιοσδήποτε δικαστής του
Συµβουλίου της Επικρατείας θα σας το βεβαιώσει.

Αν είχαµε µια τέτοια πρόσληψη στο δηµόσιο, η πρόταση- αί-
τηση ακυρώσεως που θα έκανε συνυποψήφιος, θα οδηγούσε σε
ακύρωση της συγκεκριµένης πρόσληψης και σε διαπίστωση της
αντισυνταγµατικότητας της µοριοδότησης αυτής. Και επιµένετε
να λέτε τα ίδια σήµερα σ’ αυτούς τους ανθρώπους. Και εδώ,
κύριε Πρόεδρε, κάνετε το ίδιο λάθος µιλώντας για µοριοδότηση
αυτού του επιπέδου.

Εµείς είχαµε πει προεκλογικά και µετεκλογικά από το Βήµα
αυτό των Προγραµµατικών ∆ηλώσεων, όπως είχα πει και εγώ ότι
τα «STAGE» στο δηµόσιο θα λάβουν τέλος και έλαβαν τέλος µε
µία σαφή και συγκεκριµένη κυβερνητική απόφαση.

Κανένας πια στο δηµόσιο! Στον ιδιωτικό τοµέα ναι, αλλά µε
προσφορά µαθητείας, η οποία θα συνοδεύεται µε µία ασφαλι-
στική κάλυψη, θα είναι βραχύβια και δεν θα επιτρέψουµε να γίνει
µορφή παροχής εργασίας µε όρους δήθεν µαθητείας και στον
ιδιωτικό τοµέα.

Αυτή είναι, κύριε Πρόεδρε, η γενική πολιτική µας θεώρηση.
Αυτή υπήρξε και η πρώτη µας απόφαση σε σχέση µε το θέµα
από τη στιγµή που αναλάβαµε. Μας δέσµευσε εδώ, δέσµευσε
εµένα προσωπικά, κύριε Κοντογιάννη, κύριε Πρόεδρε της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού. ∆έσµευσε εµένα προ-
σωπικά, έκανα τη συγκεκριµένη επιλογή αµέσως µόλις ανέλαβα.

Όµως το θέµα δεν σταµατάει εδώ. Υπάρχει ανάγκη για περαι-
τέρω αποφάσεις τις οποίες έχουµε ήδη λάβει και για τις οποίες,
κύριε Πρόεδρε, θα κάνω λόγο στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου
της Βουλής σαράντα τρεις µαθήτριες και µαθητές και τρεις συ-
νοδοί καθηγητές από το 1ο Γενικό Λύκειο Καισαριανής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κοντο-
γιάννης για τρία λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
κανείς δεν αµφιβάλλει για την προσωπική σας ευαισθησία, άλ-
λωστε είναι καταγεγραµµένη στην πολιτική σας πορεία. Ωστόσο
το ΠΑΣΟΚ µε την απόφαση για την κατάργηση των «STAGE»
αποκαλύπτει το πραγµατικό ανάλγητο πρόσωπό του. ∆ηµιουρ-
γεί στρατιές ανέργων και ποδοπατά τις ελπίδες χιλιάδων νέων.

Ποιο είναι κύριε Υπουργέ, το αµάρτηµα αυτών των νέων; Ότι
εντάχθηκαν σε ένα εργασιακό πρόγραµµα επί Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, το οποίο το ίδιο το ΠΑΣΟΚ θεσµοθέτησε από το 1997. Θυ-
µίζω µάλιστα ότι το 1999 µε υπογραφή του σηµερινού
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Πρωθυπουργού, του Γιώργου Παπανδρέου, η κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ µε φωτογραφική διάταξη στον ν. 2738/99 µονιµοποίησε
τα «STAGE» παρακάµπτοντας τις διαδικασίες του ΑΣΕΠ.

Μάλιστα σε λιγότερο από ένα χρόνο, µε νέα διάταξη στον
ν.2839/2000 προχώρησε στη µονιµοποίηση και των υπολοίπων
«STAGE» που δεν είχαν περιληφθεί στην πρώτη διάταξη, χωρίς
καν να έχουν συµπληρώσει το δεκαεπτάµηνο και δεν µιλάµε για
εκατό ή διακόσια άτοµα, αλλά περίπου δυόµισι χιλιάδες άτοµα.
Καταθέτω στα Πρακτικά τα σχετικά ΦΕΚ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κοντογιάννης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η Κυβέρνηση κατηγορεί τη Νέα ∆ηµοκρατία για «εµπόριο» ελ-
πίδας. Η ελλιπής ή ακόµα –δεν έχω κανένα πρόβληµα να το πα-
ραδεχτώ- κακή διαχείριση από την πλευρά µας δεν διορθώνεται
σε καµµία περίπτωση µε αυτή την ανάλγητη από µέρους σας πο-
λιτική, την ισοπεδωτική πολιτική.

∆εν καταλαβαίνει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ότι µε πολιτικές
που ισοπεδώνουν αντί να λύνουν προβλήµατα, δεν ενώνει αλλά
διχάζει τους Έλληνες; Θυµίζω πως αντίστοιχα η Νέα ∆ηµοκρα-
τία όταν ανέλαβε τη διακυβέρνηση του 2004 επέδειξε µοναδική
µέριµνα για δεκάδες χιλιάδες συµβασιούχων που εσείς µε κοµ-
µατικά κριτήρια –γνωρίζετε πως- είχατε τοποθετήσει ως κόµµα,
µε τα προεδρικά διατάγµατα 164 και 180 του 2004.

Αυτοί οι άνθρωποι που εργάζονται επί δύο έως πέντε χρόνια,
κύριε Υπουργέ, θεωρούνται από την Κυβέρνηση µαθητευόµενοι;
Και αν είναι µαθητευόµενοι, πώς η Κυβέρνηση επικαλείται το
ν.2190 για απαγόρευση των προσλήψεων σε προεκλογική πε-
ρίοδο, για να µην πληρώσει όσους εντάχθηκαν στο πρόγραµµα
πριν από τις εκλογές; Αν πάλι θεωρούνται εργαζόµενοι, πώς είναι
δυνατόν να πετιούνται στο δρόµο όταν έχουν συµπληρώσει τό-
σους µήνες ή χρόνια εργασίας;

Πώς η πολιτεία, που έχει δαπανήσει πόρους για την κατάρτισή
τους, πετά στον κάλαθο των αχρήστων την πολύτιµη εµπειρία
τους; Οι περισσότεροι βρίσκονται σε καίριες θέσεις επί χρόνια,
κύριε Υπουργέ. Έχει αναλογιστεί η Κυβέρνηση πώς θα λειτουρ-
γήσουν οι υπηρεσίες του δηµοσίου;

Είναι άλλωστε γεγονός πως οι ίδιες αυτές Υπηρεσίες του δη-
µοσίου ζητούσαν την ανανέωση των συµβάσεων για τα συγκε-
κριµένα προγράµµατα γιατί έπρεπε να καλύψουν συγκεκριµένες,
σοβαρότατες ανάγκες για την εύρυθµη λειτουργία τους. Το γε-
γονός αυτό δεν τους δίνει το δικαίωµα να διεκδικήσουν νοµικά τη
µετατροπή της σύµβασής τους σε αορίστου χρόνου; Γιατί στέλ-
νετε αυτά τα παιδιά βορά σε κάποιους επιτήδειους νοµικούς, οι
οποίοι τους ζητούν από 400 ευρώ ή ακόµη και ολόκληρο µισθό
όταν µονιµοποιηθούν, και γιατί δεν παίρνετε µια πολιτική από-
φαση ανάλογη µε εκείνη που ζητάει και ο Πρόεδρος της Α∆Ε∆Υ,
για να λήξει αυτό το θέµα για παιδιά που έχουν εργαστεί από
δύο χρόνια και άνω;

Τέλος, σε ό,τι αφορά τα «STAGE» στον ιδιωτικό τοµέα θέλω
να επισηµάνω τον κίνδυνο µε την ενίσχυσή τους να «ανοίξει» η
όρεξη σε κάποιους επιχειρηµατίες να διώξουν προσωπικό, για
να πάρουν δωρεάν εργαζόµενους στα «STAGE». Η απόφαση της
23ης Οκτωβρίου αποτελεί, κυρίες και κύριοι, πρότυπο κοινωνι-
κής αναλγησίας και γι’ αυτό σας καλώ να την αναθεωρήσετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει επίσης για
τρία λεπτά ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Επιτρέψτε µου να συµφωνήσω κατ’ αρχάς µε όσα είπε ο
Υπουργός, ότι είναι δύο διαφορετικές ερωτήσεις, και θα προτι-
µούσαµε να απαντηθούν ξεχωριστά. Και το λέω αυτό διότι και τα
δύο κόµµατα εξουσίας έχουν λερωµένη τη φωλιά τους γι’ αυτό
το καθεστώς εργασιακής ανασφάλειας και αβεβαιότητας, το
οποίο έχει δηµιουργηθεί τα τελευταία χρόνια στο δηµόσιο και
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα αλλά και στον ιδιωτικό τοµέα. ∆ιότι δεν
µπορούµε να αντιµετωπίζουµε ένα µείζον πρόβληµα εργασιακής
ανασφάλειας, κακοπληρωµένης και ανασφάλιστης εργασίας ως

πρόβληµα αξιοκρατίας. Υπάρχει και θέµα αξιοκρατίας. Υπάρχει
όµως το µείζον θέµα της ανασφάλιστης γενιάς, της κακοπληρω-
µένης γενιάς, της γενιάς των 400 και 700 ευρώ και αυτό πρέπει
να αντιµετωπίσουµε.

Οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ, κύριε Υπουργέ, ήταν αυτές οι
οποίες δηµιούργησαν τον ΑΣΕΠ. Ήταν όµως και αυτές που έψα-
ξαν και βρήκαν νόµιµες παρακαµπτήριες οδούς, ώστε να παρα-
κάµπτεται ο ΑΣΕΠ και δηµιούργησαν τις στρατιές των
εργαζόµενων συµβασιούχων που είναι για πέντε και επτά και
δέκα χρόνια συµβασιούχοι και αργότερα το φαινόµενο των ερ-
γαζόµενων µε συµβάσεις έργου, µε τα λεγόµενα «µπλοκάκια»,
δελτία παροχής υπηρεσιών, που υποκρύπτουν µόνιµη και στα-
θερή εργασία. Και γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι σήµερα ακόµα
και καθαρίστριες στα σχολειά µας ή στους δήµους λογίζονται ως
εργολάβοι κι είναι µε δελτία παροχής υπηρεσιών. Και βεβαίως
ήταν το κόµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας, που όταν ήρθε στην κυ-
βέρνηση έψαξε και βρήκε τρόπους για να παρακάµπτει τον ΑΣΕΠ
και αξιοποίησε ένα πρόγραµµα απόκτησης εργασιακής εµπει-
ρίας για να δηµιουργήσει νέες στρατιές ανασφάλιστων εργαζό-
µενων, κακοπληρωµένων εργαζόµενων µε 480 ευρώ το µήνα. Το
ζητούµενο λοιπόν είναι: θα καταργήσουµε αυτό το φαινόµενο,
θα καταργήσουµε τους νόµους της εργασιακής ζούγκλας ή θα
τους κρατήσουµε ίδιους;

Κρατώ µια δική σας δήλωση, κύριε Υπουργέ, µετά τις εκλογές,
στις 19 του µηνός, όπου είπατε: «δεν µπορείς να τους διώξεις,
δεν µπορείς να διώξεις όσους έχουν συµπληρώσει εικοσιτετρά-
µηνο». Πολύ αργότερα βεβαίως, όταν έγινε το Υπουργικό Συµ-
βούλιο ταυτιστήκατε µε την άποψη της Κυβέρνησης, η οποία
λέει: «όχι «STAGE» στο δηµόσιο, ναι «STAGE» στον ιδιωτικό
τοµέα». Στην πρώτη σας δήλωση µιλήσατε ως νοµικός και ως
έγκριτος συνταγµατολόγος. Στη δεύτερη δήλωσή σας µιλήσατε
ως Υπουργός. Και αναρωτιόµαστε: Πώς είναι δυνατόν κάτι το
οποίο είναι παράνοµο και ανήθικο για το δηµόσιο τοµέα να είναι
ηθικό και νόµιµο για τον ιδιωτικό; Και βεβαίως κατανοούµε πλή-
ρως γιατί χαίρεται ο Πρόεδρος του ΣΕΒ κ. ∆ασκαλόπουλος µετά
τη συνάντησή σας, όταν βεβαίως κατανοεί πλήρως ότι όλο αυτό
το σύστηµα πελατειακών διευκολύνσεων θα περάσει στον ιδιω-
τικό τοµέα και βεβαίως για να µην πληρώνουν οι εργοδότες
ασφαλιστικές εισφορές και για να έχουν ανασφάλιστη, φθηνή ερ-
γασία στη δούλεψή τους.

Κύριε Υπουργέ, αυτό που λέµε εµείς είναι πολύ συγκεκριµένο.
Πρέπει να προχωρήσετε άµεσα στο να καταργήσετε αυτούς τους
νόµους της ελαστικής απασχόλησης. Μιλήσατε για το Σώµα Επι-
θεωρητών Εργασίας. Γνωρίζετε ότι η συντριπτική πλειοψηφία της
στελέχωσής του είναι µε ανασφάλιστους εργαζόµενους µε
«STAGE», µε «σταζιέρς»; Το Σώµα Επιθεωρητών Εργασίας! Άρα
λοιπόν, κύριε Υπουργέ, εδώ χρειάζεται ριζική πολιτική για την κα-
τάργηση των νόµων της ενοικιαζόµενης εργασίας, των «STAGE»
στον ιδιωτικό και στο δηµόσιο τοµέα, καθώς επίσης και για το
καθεστώς των συµβασιούχων και της ανασφάλιστης εργασίας.

Ένα πράγµα σας λέω, ότι µέχρις ότου προωθήσετε νόµους
που θα καταργούν αυτό το καθεστώς. ∆εν έχετε το ηθικό δικαί-
ωµα να πετάξετε τους εργαζόµενους στο δρόµο. ∆εν µπορεί να
θέλετε να αντικαταστήσετε τον εργασιακό µεσαίωνα µε τη βαρ-
βαρότητα της ανεργίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Προκηρύξτε, λοιπόν, νέες θέσεις εργασίας εκεί όπου υπάρ-

χουν χιλιάδες οργανικά κενά στο δηµόσιο, στον ευρύτερο δηµό-
σιο τοµέα, ιδίως στον τοµέα της υγείας, της παιδείας και των
κοινωνικών υπηρεσιών.

Μην προσπαθείτε να αντιµετωπίσετε την εργασιακή σκλαβιά
εξοντώνοντας τους σκλάβους, διότι αυτό συµβαίνει σήµερα.
Προσπαθείτε να εξοντώσετε τους σκλάβους, για να αντιµετωπί-
σετε την εργασιακή σκλαβιά. Η εργασιακή σκλαβιά καταργείται,
δεν διορθώνεται.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει για έξι
λεπτά να δευτερολογήσει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης κ. Ανδρέας Λοβέρδος.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
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ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ευχαριστώ και πάλι, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρόεδρε της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ,
δύο νέα παιδιά µε τα ίδια προσόντα, µε πτυχίο, µε µεταπτυχιακό
προσπαθούν να δουν τι θα κάνουν στη ζωή τους. Το ένα παιδί
µπαίνει µε «STAGE» το 2005 στο δηµόσιο. Το άλλο παιδί δεν
µπαίνει και συνεχίζει να αυξάνει τα προσόντα του. Τελειώνει η
περίοδος αυτή. Το ένα παιδί έχει αυξήσει τα προσόντα του. Το
άλλο έχει εγκλωβιστεί µέσα στο δηµόσιο.

Γίνεται ο διαγωνισµός του ΑΣΕΠ µε την αντισυνταγµατική νο-
µοθεσία της Νέας ∆ηµοκρατίας και τη µοριοδότηση του 50%. Το
παιδί που έχει αυξήσει τα προσόντα του µένει απ’ έξω. Ο φίλος
του που είχε µπει στις διαδικασίες της αιχµαλωσίας των «STAGE»
καταφέρνει να µπει µε την αντισυνταγµατική αυτή ρύθµιση. Ο
ένας φίλος στρέφεται εναντίον του άλλου και κερδίζει στα δικα-
στήρια.

Αυτή την απαράδεκτη κατάσταση που δηµιούργησε η Νέα ∆η-
µοκρατία και από την οποία θέλησα αµέσως να σας διαχωρίσω
–γι’ αυτό διέκρινα τα δύο ερωτήµατα- θέλαµε και θέλουµε να την
καταργήσουµε. Και την καταργήσαµε. Ήταν η πρώτη µας από-
φαση.

Τέλος, αυτή η ιστορία των «STAGE» στο δηµόσιο! Και γιατί
τέλος στο δηµόσιο; Γιατί εκεί όλες οι εξουσίες, οι κυβερνήσεις
γλιστρούν στο εύκολο. Γλιστρούν στο εύκολο, αφού βρήκαν ένα
πρόβληµα –µέσω του οποίου, όµως, έχουν φθηνό και ανασφάλι-
στο εργατικό δυναµικό- να το κρατούν, για να βγαίνει η δουλειά
του δηµοσίου, για να καλύπτουν αυτοί οι άνθρωποι είτε ανάγκες
του δηµοσίου είτε τους τεµπέληδες του δηµοσίου, των οποίων τη
δουλειά και κάνουν ορισµένες φορές οι σταζιέρ.

Είπαµε, λοιπόν, τέλος στην κακοδαιµονία αυτή. Ναι στον ιδιω-
τικό τοµέα. Βραχύβια µαθητεία, µε τον έλεγχο του Σώµατος Επι-
θεώρησης Εργασίας, την ανασύσταση του οποίου η Κυβέρνηση,
δι’ εµού, από το Βήµα των Προγραµµατικών ∆ηλώσεων έχει
εξαγγείλει.

Πάµε τώρα στο τι θα γίνει µε τα θέµατα των «σταζιέρ», αυτών
που ταλαιπωρήθηκαν εγκλωβισµένοι πεντέµισι χρόνια στη λογική
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Είπαµε όχι άλλο. Τέλος αυτοί οι οποίοι,
εν πάση περιπτώσει, εγκλωβίζονται στο δηµόσιο µε αυτόν το µε-
σαιωνικό τρόπο.

Όµως, το µεσαίωνα, κύριε Πρόεδρε της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ –θα µου επιτρέψετε να πω- ή τον καταργείς
ή δεν τον καταργείς. «Τον καταργείς, αλλά του αφήνεις την
ουρά», δεν είναι λύση. Και θέλω όσοι τουλάχιστον σεβόµαστε
αυτόν τον πολιτικό λόγο που αρθρώνουµε, να ξεφύγουµε από τη
λογική «καταργούµε το µεσαίωνα, του αφήνουµε όµως την ουρά,
και µάλιστα σε µέγεθος ουράς δράκου». Η τοµή πρέπει να είναι
καίρια, σηµαντική, ριζοσπαστική, για το µέλλον σαφής και χωρίς
εξαιρέσεις. Τέλος, λοιπόν, αυτά στο δηµόσιο.

Όµως, λέτε τι θα γίνει µε αυτούς που ήδη έχουν διανύσει µια
περίοδο. Όσοι ξεκίνησαν την πορεία αυτή στην προεκλογική δεν
έχουν ούτε νοµικό ούτε ηθικό έρεισµα. Οι κούτες του ΟΑΕ∆ –οι
απευθυνόµενες προς ποίους άλλωστε;- από τις οποίες άλλες γύ-
ριζαν και άλλες δεν γύριζαν στον ΟΑΕ∆, µε αποτέλεσµα να µην
ξέρουµε τι ακριβώς συµβαίνει, δεν έχουν νόηµα ούτε στο νοµικό
µας κόσµο ούτε στον κόσµο της ηθικής αντιµετώπισης της πολι-
τικής.

Ό,τι έγινε εκείνη την περίοδο είναι έξω από κάθε λογική. Ήδη
υπογράψαµε µε τον κ. Παπακωνσταντίνου την απαγόρευση της
υπαγωγής άλλων ανθρώπων στα προγράµµατα του ΟΑΕ∆ στην
κρίσιµη, πονηρή προεκλογική περίοδο.

Τώρα, τι γίνεται µε αυτούς που έχουν ένα, δύο και παραπάνω
χρόνια στο δηµόσιο µε τη µορφή αυτής της αιχµαλωσίας; Η κυ-
βερνητική απόφαση πρέπει να προσεχθεί σε όλα της τα µέρη. Γι’
αυτόν τον κόσµο προβλέφθηκε µέριµνα. Τι λέµε; Λέµε ότι θα µεί-
νουν πολλές υπηρεσίες χωρίς πολύ κόσµο, τον κόσµο των στα-
ζιέρ.

Εγώ θέλω να σας καταθέσω έναν πίνακα που µου έδωσε ο
ΟΑΕ∆, σύµφωνα µε τον οποίο είκοσι τρεις χιλιάδες νέα παιδιά,
νέοι άνθρωποι έχουν απασχοληθεί αυτά τα χρόνια. Να σας πω
ότι µε ενδιαφέρει και προσωπικά ως Υπουργό Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης κ. Ανδρέας Λοβέρδος καταθέτει για τα Πρακτικά τον προ-
αναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Αναφέρεται εδώ ότι στο ΙΚΑ είναι χίλιοι τριακόσιοι τέτοιοι άν-
θρωποι. Πεντακόσιοι από αυτούς σταµατούν ∆εκέµβρη και Γε-
νάρη. Εµένα ο ΟΑΕ∆ µου λέει ότι είναι χίλιοι τριακόσιοι και το
ΙΚΑ µου λέει ότι είναι δύο χιλιάδες εκατό. Αντιλαµβάνεστε ότι εδώ
υπάρχει θέµα. Υπάρχει θέµα και µε τα πρόσωπα αυτά, υπάρχει
θέµα και µε τις υπηρεσίες.

Θα σας πω τι αποφάσισε η Κυβέρνηση. Το πρώτο που απο-
φάσισε είναι να κάνει προκηρύξεις µέσω ΑΣΕΠ. Μας διαβεβαιώ-
νει το ΑΣΕΠ ότι µπορούµε να καλύψουµε τις συγκεκριµένες
θέσεις σε είκοσι – είκοσι πέντε µέρες, ένα µήνα για εργαζόµε-
νους ορισµένου χρόνου. Αυτοί οι εργαζόµενοι ορισµένου χρό-
νου θα είναι οι άνθρωποι οι οποίοι επιθυµούν να µπουν ως
εργαζόµενοι ορισµένου χρόνου στις υπηρεσίες του δηµοσίου.
Εµείς στο Υπουργείο Εργασίας τις ανάγκες µας θα τις πούµε τη
∆ευτέρα που µας έρχεται και θα γίνει γνωστό πόσους χρειάζο-
νται το ΙΚΑ, ο ΟΑΕ∆ και στη συνέχεια το ΑΣΕΠ µε τη διαδικασία
τη δική του θα καλύψει αυτό το κενό.

Λέµε τώρα: Θα µπορούν οι «σταζιέρ» αυτοί να είναι υποψήφιοι;
Βεβαίως θα µπορούν. Θα είναι υποψήφιοι, όπως όλοι οι άλλοι;
Όχι. Ήδη ο νόµος προβλέπει ότι αυτές οι συµβάσεις µαθητείας
δίνουν µόρια, που λέµε. ∆ηλαδή, αποτελούν προηγούµενη εµπει-
ρία. Χρειάζεται να τονωθεί η συγκεκριµένη ρύθµιση σε ένα βαθµό
λογικό, όπως για κάθε έναν που έχει µία εργασιακή εµπειρία και
στον ιδιωτικό τοµέα ενδεχοµένως; Ναι. Χρειάζεται ενδεχοµένως
να γίνει αυτή η ρύθµιση νοµοθετικά, κύριε Πρόεδρε, εν όψει
αυτών των διαγωνισµών ορισµένου χρόνου; Ναι. Γιατί; ∆ιότι οι
ορισµένου χρόνου έχουν µία νοµοθετική ρύθµιση που καθορίζει
το πώς θα προσλαµβάνονται και βάσει της οποίας πρώτοι έρχο-
νται οι άνεργοι και όχι αυτοί που έχουν µία µαθητεία. Ενδεχοµέ-
νως, λοιπόν, η Βουλή εδώ χρειάζεται να ψηφίσει σχετική
τροπολογία. Και µε το νοµοθετικό πλαίσιο αυτό, αγαπητέ Πρόε-
δρε, θα µπορέσουν αυτοί οι άνθρωποι να είναι υποψήφιοι και όχι
να ενταχθούν αυτοδικαίως µε τον αντισυνταγµατικό νόµο που
προέβλεπε η ρύθµιση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Από κει και πέρα οι διαγωνισµοί του ΑΣΕΠ που έχουν να κά-
νουν µε προσλήψεις τακτικού προσωπικού για το δηµόσιο θα
είναι διαγωνισµοί που θα γίνουν και το 2010 και το 2011 και το
2012. Με αυτόν τον τρόπο όσοι από αυτούς τους νέους ανθρώ-
πους...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, ολοκληρώστε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.

... έχουν τα σχετικά προσόντα θα µπουν µε τους αντικειµενι-
κούς διαγωνισµούς που η πολιτεία προβλέπει για το ΑΣΕΠ και
θα βρουν το εργασιακό τους µέλλον.

Όλα τα άλλα, όλα όσα υπαινίσσονται –µοριοδότηση και µετα-
φορά των εργαζοµένων αυτών στις σχέσεις αορίστου χρόνου-
να µε συγχωρέσετε, αλλά είναι διατήρηση της ουράς του µεσαί-
ωνα, ανεπίτρεπτη για τον κόσµο που δεν είχε µπάρµπα στη Κο-
ρώνη για να έχει «STAGE» το δηµόσιο ή οτιδήποτε άλλο.

∆εν περιφρονώ κανέναν, σέβοµαι αυτά τα παιδιά, το έδειξα
από την πρώτη µέρα και θα το δείξω και περαιτέρω, στη συνέ-
χεια, κύριε Πρόεδρε. Το πρόβληµα είναι µπροστά και θα αντα-
ποκριθώ µε την ευαισθησία ενός πολιτικού που δεν ξέρει να
ξεχωρίζει γαλάζιους, πράσινους, κίτρινους, κόκκινους και δεν
ξέρω εγώ τι άλλο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, προτείνω όπως διακόψουµε τη συνεδρίαση στις 10.40’
λόγω οµιλίας του Γενικού Γραµµατέα του ΟΗΕ κ. Μπαν Κι Μουν
στην Αίθουσα Γερουσίας.

Το Σώµα συµφωνεί;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το Σώµα συµφώνησε
οµοφώνως.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Τι ώρα θα επανέλθουµε, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το τι ώρα θα επανέλ-

θουµε θα εξαρτηθεί από το πέρας της οµιλίας του Γενικού Γραµ-
µατέα του ΟΗΕ.

Επανερχόµεθα στην πρώτη µε αριθµό 15/2-11-2009 επίκαιρη
ερώτηση του πρώην Προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Απόστολου Κακλαµάνη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις εκλογικές δαπά-
νες κοµµάτων και υποψηφίων Βουλευτών κατά την προεκλογική
περίοδο της 4ης Οκτωβρίου 2009 κ.λπ., και το λόγο έχει ο Υπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Γιώργος Παπακωνσταντίνου, για τρία λεπτά.

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε πρώην Πρόεδρε της Βουλής, κύριε Κακλαµάνη, στείλατε

στις 2 Οκτωβρίου µία επιστολή-αναφορά προς την Υπηρεσία Ει-
δικών Ελέγχων σχετικά µε τον έλεγχο των δαπανών των υποψη-
φίων Βουλευτών. Αυτή η επιστολή σας διαβιβάστηκε στις
περιφερειακές διευθύνσεις της Υπηρεσίας για να γίνει ο έλεγχος
σε αυτές τις επιχειρήσεις που µε οποιονδήποτε τρόπο ενδέχεται
να έχουν εµπλακεί στις προεκλογικές δαπάνες και για να διαπι-
στωθεί επίσης, και η ορθή εφαρµογή των διατάξεων του Κώδικα
Βιβλίων και Στοιχείων, του ΦΠΑ κ.ο.κ..

Πρέπει, όµως, δυστυχώς να σας πω ότι από την κατάθεση της
επιστολής σας χρειάστηκε ένας ολόκληρος µήνας για τη ∆ιεύ-
θυνση Σχεδιασµού και Συντονισµού Ελέγχου της Κεντρικής Επι-
τροπής για να αποστείλει -να διαβιβάσει, εάν θέλετε- αυτό το
αίτηµα προς τις περιφερειακές διευθύνσεις. Χρειάστηκε ένας
ολόκληρος µήνας για την Κεντρική Υπηρεσία για να διαβιβάσει
την επιστολή σας και να ζητήσει τα στοιχεία αυτά από τις περι-
φερειακές διευθύνσεις.

Είναι προφανές ότι εδώ υπάρχει µια σαφέστατη ολιγωρία και
πρόβληµα λειτουργίας του συστήµατος. Είναι σαφές ότι χρειά-
ζονται εξηγήσεις από την Υπηρεσία, οι οποίες και αναζητώνται.

Εγώ αυτό για το οποίο µπορώ να σας διαβεβαιώσω είναι ότι
επιχειρούµε και αυτό θα κάνουµε µε µία αναδιοργάνωση της
Υπηρεσίας να εξαλειφθούν παρόµοια φαινόµενα, γιατί θεωρούµε
ότι η Υπηρεσία Ειδικών Ελέγχων έχει έναν εξαιρετικά σηµαντικό
ρόλο να διαδραµατίσει, ακριβώς στο να µπορεί ο Έλληνας φο-
ρολογούµενος να έχει µία αίσθηση ότι τα χρήµατά του δαπανώ-
νται σωστά και ότι, βεβαίως, τηρείται η φορολογική νοµοθεσία
-και στη συγκεκριµένη περίπτωση που αφορά τις προεκλογικές
δαπάνες Βουλευτών και κοµµάτων- και η εκλογική νοµοθεσία.

Είναι, όµως, κοινό µυστικό, κύριε Πρόεδρε, και εσείς πρώτος
το έχετε πει στο παρελθόν, ότι το ζήτηµα των προεκλογικών δα-
πανών, βεβαίως, υπερβαίνει κατά πολύ τις όποιες διενέργειες
ελέγχων από την Υπηρεσία Ειδικών Ελέγχων. Το πρόβληµα της
υπέρβασης των εκλογικών δαπανών έχει να κάνει µε τη λειτουρ-
γία του εκλογικού συστήµατος το οποίο έχουµε σήµερα και τα
προβλήµατα που αυτό δηµιουργεί σε σχέση µε την ανάγκη που
αισθάνονται πολλοί υποψήφιοι να αντλήσουν πόρους εκτός και
βεβαίως, έχει, δυστυχώς, να κάνει σε ένα πολύ µεγάλο βαθµό µε
ένα πληµµελές σύστηµα ελέγχου. Ο ν. 3023/2002, όπως και οι
προηγούµενοι εξάλλου, δεν έχουν εφαρµοσθεί σωστά. Εσείς ο
ίδιος, αν θυµάµαι καλά, έχετε πει ότι είναι για τον κάλαθο των
αχρήστων, όχι οι νόµοι, αλλά οι ασκήσεις ελέγχου στη βάση των
νόµων αυτών.

Είναι προφανές ότι υπάρχει ένα πρόβληµα, όταν ο ελέγχων και
ο ελεγχόµενος προέρχονται από τον ίδιο ακριβώς χώρο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Γνωρίζετε ότι η Κυβέρνηση έχει δεσµευθεί προεκλογικά και

έχει ήδη ξεκινήσει τη διαδικασία, κατ’ αρχάς για την εφαρµογή
ενός νέου εκλογικού νόµου και κατά δεύτερο λόγο, βεβαίως, για
την εφαρµογή ενός συστήµατος ουσιαστικού ελέγχου που φεύ-
γει από τα συνήθη και αξιοποιεί τη δυνατότητα και χρήσης εξω-
τερικών δικαστικών σαν έναν ανεξάρτητο τρόπο, ώστε ο
Έλληνας φορολογούµενος και ο Έλληνας πολίτης να είναι σί-

γουρος ότι υπάρχει εφαρµογή της εκλογικής νοµοθεσίας.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει για τρία

λεπτά ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Απόστολος Κακλαµά-
νης.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ.
Θέλω µε την αφορµή αυτή να σας συγχαρώ για την εργώδη

προσπάθεια που καταβάλλετε. Όµως, λόγω των συνθηκών, της
έλλειψης, ουσιαστικά, κρατικού µηχανισµού, ιδιαίτερα, δε, στον
τοµέα του οποίου έχετε και την άµεση ευθύνη, αυτή η προσπά-
θεια πρέπει να είναι τιτάνια, όχι απλώς εργώδης.

Όµως, η ερώτησή µου αυτή, κύριε Υπουργέ, δεν αφορά αυτή
καθ’ εαυτή τη γραφειοκρατία. Αφορά την ουσία του µεγάλου
προβλήµατος, του δηµοσιονοµικού προβλήµατος και της κοινω-
νικής αδικίας η οποία είναι διάχυτη στα ασθενέστερα οικονοµικά
και κοινωνικά στρώµατα. Από έναν πίνακα που ως πηγές του έχει
τον ΟΟΣΑ, το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, την Παγκόσµια Τρά-
πεζα, την Τράπεζα της Ελλάδος, το Κέντρο Οικονοµικών Ερευ-
νών, το άλλοτε ΚΕΠΕ, µια σειρά άλλων οργανισµών και εγκύρων
οργανώσεων, διεθνών και δικών µας και θεσµών και φορέων,
προκύπτει ότι, εάν επρόκειτο να καταπολεµηθεί ριζικά η φορο-
διαφυγή, δε θα υπήρχε έλλειµµα, θα ήταν µηδενικό το έλλειµµα.

Είναι ακριβώς 30.000.000.000 ευρώ, 12,5% του ΑΕΠ. Αν ήταν
δυνατόν να καταπολεµηθεί η εισφοροδιαφυγή δεν θα υπήρχε
πρόβληµα για το ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας, διότι η ει-
σφοροδιαφυγή ξεπερνά τα 7.000.000.000 ευρώ, το 3% του ΑΕΠ.
Η διαφθορά, δε, οι µίζες, το ξέπλυµα, ξεπερνούν τα
8.000.000.000 ευρώ.

Θα µου πείτε, µπορεί να γίνουµε από τη µια µέρα στην άλλη
παράδεισος; Ασφαλώς δεν το µπορούµε, αλλά δεν µπορεί να εί-
µαστε πρώτοι στη λίστα όλων των χωρών, παλαιών και νεοτέρων,
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στη φοροδιαφυγή και στη διαφθορά.

Απ’ αυτά που είπατε επιβεβαιώνεται και το µεγάλο πρόβληµα
που έχετε ως Υπουργός και το πρόβληµα που έχει η χώρα. Η
Υπηρεσία Ειδικών Ελέγχων υποτίθεται ότι πρέπει να λειτουργεί
σε κλάσµατα δευτερολέπτου, όχι να φτάνει µια καταγγελία
έπειτα από ένα µήνα.

Αυτή η Υπηρεσία, όµως, κύριε Υπουργέ, όπως ξέρετε, προέ-
κυψε, αφού επί ένα χρόνο το Σ∆ΟΕ που είχε προηγηθεί, κατηρ-
γήθη και δεν λειτουργούσε τίποτα, αφού επί ένα χρόνο είχαν
καταργηθεί τα ελεγκτικά κέντρα, δεν υπήρχαν φοροεισπρακτι-
κοί µηχανισµοί.

Έχουµε φτάσει, λοιπόν, αυτή τη στιγµή να βλέπουµε µε θρά-
σος στις τηλεοράσεις να εµφανίζονται πρόσωπα που έχουν υπε-
ξαιρέσει φόρο προστιθέµενης αξίας και να λένε «πώς θα το
επιστρέψω» και να µην τρέχει τίποτα, κατά το κοινώς λεγόµενο.

Κύριε Υπουργέ, εγώ πιστεύω ότι ως «πίθο των ∆αναΐδων» προ-
σπαθείτε να αντιµετωπίσετε το πρόβληµα. Μπορεί όποιος έχει
στην Κοζάνη ένα χωράφι να µην µπορεί να το στείλει στην Ελβε-
τία ή ένα οικόπεδο στα Μεσόγεια δεν µπορεί να το στείλει στην
Ελβετία. ∆εν πρόκειται να αντιµετωπιστούν τα προβλήµατα αυτά,
τα δηµοσιονοµικά και τα σοβαρά κοινωνικά προβλήµατα και οι
κοινωνικές ανάγκες, αν δεν χτυπήσουµε κατακέφαλα τη φορο-
διαφυγή, την εισφοροδιαφυγή και τη διαφθορά. Και όταν η δια-
φθορά –αυτές είναι οι εκλογικές δαπάνες που επισηµαίνω-
προκύπτει από τη δραστηριότητα της πολιτικής ελίτ του τόπου,
ενός ποσοστού που δεν ξέρουµε ποια έκταση έχει, εµείς, ο πο-
λιτικός κόσµος πρέπει να χτυπήσουµε κατακέφαλα αυτό το
τέρας.

Και το πρόβληµα δεν είναι αν η Επιτροπή Ελέγχου της Βουλής
είναι ελέγχοντες και ελεγχόµενοι -όπως ξέρετε είναι τρεις ανώ-
τατοι δικαστές- αλλά το χωρίς στοιχεία. Αν οι αρµόδιες υπηρε-
σίες δεν πάνε εκεί στη βράση –το λέω στην ερώτησή µου, κύριε
Πρόεδρε- στα λογιστήρια, στις αποθήκες των επιχειρήσεων πα-
ραγωγής και διακίνησης εκλογικού υλικού, στα νυχτερινά κέντρα,
εκεί που φερέλπιδες νέοι συνάδελφοι καλούν τη νεολαία να τη
µυήσουν στις αξίες της πολιτικής δωρεάν, να διασκεδάσουν δω-
ρεάν, αν αυτά οι υπηρεσίες δεν τα παρακολουθούν και δεν τα
επισηµαίνουν, τι θα κάνει η Επιτροπή Ελέγχου της Βουλής; Ούτε
το εκλογικό σύστηµα σας λέω εγώ ότι θα διορθώσει τίποτα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Πρό-
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εδρε, να ολοκληρώσετε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
∆ιότι ξέρετε εσείς ως Βουλευτές της περιφέρειας ότι και στο

µικρότερο νοµό συµβαίνει το ίδιο και από πλευράς προκλητικό-
τητας είναι οξύτερο πρόβληµα. ∆ιότι οποιαδήποτε φυλλαδίτσα,
οποιοσδήποτε βιοτέχνης που θα σου φτιάξει τα ψηφοδέλτια, οι
εταιρείες κούριερ -όσοι σεβόµαστε το νόµο πάµε στα ΕΛΤΑ- όσοι
θέλουν να εµφανίσουν µηδενική δαπάνη χρησιµοποιούν εται-
ρείες κούριερ …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρόεδρε, έχει
παρέλθει το πεντάλεπτο. Παρακαλώ.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: …και ειδικά λογιστικά γραφεία
που ξεπλένουν όλη αυτή την τεράστια αµαρτία.

Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να πω στον κύριο Υπουργό -ο οποίος, όπως είπα, έχει

τεράστιο έργο µπροστά του- το εξής: Το ότι ζήτησα να έρθετε
εδώ, κύριε Υπουργέ, το έκανα, γιατί έπειτα από τριάντα πέντε
χρόνια είµαι για πρώτη φορά κυβερνητικός Βουλευτής και θέλω
αυτό που έκανα ως Βουλευτής της Αντιπολιτεύσεως στις κυβερ-
νήσεις της απέναντι πλευράς, να το κάνω και µε εσάς, µε αγάπη
και σεβασµό στις κοινές αξίες και αρχές, τις οποίες οφείλει
πρώτα να υπηρετήσει αυτός ο θεσµός.

Εάν υπήρχε αυτός ο χαλινός της Βουλής προς την Κυβέρνηση
και ο φόβος της ∆ικαιοσύνης, δεν θα καταντούσε εδώ που κα-
τάντησε η χώρα! Γι’ αυτό σας παρακαλώ -και είµαι βέβαιος ότι θα
το κάνετε- να ανταποκριθείτε ακριβώς σ’ αυτήν την ύψιστη αξία
του πολιτεύµατός µας, το Κοινοβούλιο!

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, έχετε το

λόγο για να δευτερολογήσετε για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, δεν θα πρέπει να έχετε καµµία αµφιβολία ότι

η Κυβέρνηση θα είναι πάντα εδώ µε απόλυτο σεβασµό στο ρόλο
της Βουλής και των Βουλευτών, πόσο µάλλον, βεβαίως, στη δια-
δροµή ορισµένων, όπως στη δική σας.

Θα είµαστε πάντα εδώ για να απαντάµε. Την κοινωνική λογο-
δοσία και τη λογοδοσία µέσω του µηχανισµού που υπάρχει στην
κοινοβουλευτική διαδικασία την παίρνουµε απολύτως σοβαρά.

Και αυτό για το οποίο µπορώ να σας διαβεβαιώσω είναι ότι δεν
θα ερχόµαστε εδώ µε τυπικές απαντήσεις γραµµένες από τις
υπηρεσίες. Αντίθετα, θα ερχόµαστε εδώ µε ουσιαστικές απα-
ντήσεις και όταν -όπως στη συγκεκριµένη περίπτωση- η απά-
ντηση την οποία έχουµε λάβει από την υπηρεσία δεν µας
ικανοποιεί, θα το λέµε.

Με την τοποθέτησή σας, όµως, θέσατε ίσως το σηµαντικότερο
ζήτηµα που απασχολεί και έναν Υπουργό Οικονοµικών, αλλά βε-
βαίως και όλη την ελληνική κοινωνία και το οποίο θα έχουµε τη
δυνατότητα να συζητήσουµε –πιστεύω- διεξοδικά και στη διάρ-
κεια του προϋπολογισµού.

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα απλώς να σας πω ότι ο προϋπολο-
γισµός του 2009, ο εκτελούµενος προϋπολογισµός, έχει στο κοµ-
µάτι των εσόδων µία υστέρηση 10.000.000 ευρώ.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Υποτίθεται ότι θα εξοικονο-
µούσαν 10.000.000.000 ευρώ κάθε χρόνο!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
∆έκα δισεκατοµµύρια ευρώ τα οποία κατά κανένα τρόπο δεν
µπορούν να εξηγηθούν από τη χειρότερη αναµενόµενη οικονο-
µική κατάσταση της χώρας. Έχουν να κάνουν µε την απόλυτη
κατάρρευση των φοροεισπρακτικών µηχανισµών. Έχουν να κά-
νουν µε την έξαρση της φοροδιαφυγής και της φοροαποφυγής.
Έχουν να κάνουν µε µία πενταετία κατά την οποία διαλύθηκε
κάθε έννοια αξιοκρατίας στο φοροεισπρακτικό σύστηµα του κρά-
τους. Και άρα, εµπεδώθηκε στον πολίτη ακόµα περισσότερο –
διότι προφανώς εγώ δεν θα ισχυριστώ ότι τα προβλήµατα
προέκυψαν ως δια µαγείας την τελευταία πενταετία- η αίσθηση
ότι δεν πληρώνουν φόρους αυτοί που θα έπρεπε να πληρώνουν
και άρα, το λογαριασµό µονίµως τον πληρώνουν αυτοί που δεν
µπορούν να τον αποφύγουν, δηλαδή οι µισθωτοί και οι συνταξι-
ούχοι. Αυτό είναι απολύτως σαφές.

Να σας θυµίσω ότι προεκλογικά η σηµερινή Κυβέρνηση -ως

Αντιπολίτευση τότε- αναφερόταν µετ’ επιτάσεως σε ένα στατι-
στικό στοιχείο που αφορά τον τριπλασιασµό των ανείσπρακτων
οφειλών. Σύµφωνα µε την έκθεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου, από
τα 13.000.000.000 θα πάµε στα 31.000.000.000. Αυτό δεν σηµαί-
νει ότι είναι όλα εισπράξιµα, αλλά σηµαίνει ότι µε µία κατάλληλη
λειτουργία των µηχανισµών µπορεί κάποιος να εισπράξει ένα
µέρος από αυτά κάθε χρόνο.

Τέλος, θέλω να κάνω και µία ειδική αναφορά στην άλλη διά-
σταση στην οποία αναφερθήκατε και εσείς και έχει να κάνει µε
την εισφοροδιαφυγή.

Κύριε Πρόεδρε, το ΙΚΑ για να κλείσει το χρόνο ζητά από τα δη-
µόσια ταµεία 1,2 δισεκατοµµύρια ευρώ περισσότερα από όσα
είχαν προϋπολογιστεί.

Ο Οργανισµός Ασφάλισης Ελευθέρων Επαγγελµατιών είχε το
2009 εγγεγραµµένους στον προϋπολογισµό του 300.000.000
ευρώ. Τελικά ξόδεψε 1.000.000.000.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Αυτή η απόλυτη απώλεια ελέγχου έχει να κάνει µε την κατάρ-
ρευση του µηχανισµού είσπραξης εισφορών. Και είναι προφανές
ότι όσο δεν βάζουµε, µε ένα δίκαιο τρόπο, τάξη σ’ αυτά τα πράγ-
µατα, τόσο ο λογαριασµός θα πηγαίνει στη µέση ελληνική οικο-
γένεια.

Εµείς δεν είµαστε διατεθειµένοι να συνεχίσουµε αυτήν την κα-
τάσταση και ξεκινώντας µε τη φορολογική µεταρρύθµιση, η δια-
βούλευση της οποίας θα ξεκινήσει το µήνα Νοέµβριο, αλλά και
σε συνεργασία µε όλα τα Υπουργεία –εδώ δίπλα είναι και ο αρ-
µόδιος Υπουργός απασχόλησης- θα µπουν νέοι κανόνες και νέες
διαδικασίες, για να µπορέσει ο Έλληνας πολίτης να έχει την αί-
σθηση ότι τα χρήµατά του, κατ’ αρχάς, εισπράττονται δίκαια και,
δεύτερον, δαπανώνται αποδοτικά και σωστά προς όφελος του
πολίτη και του δηµοσίου.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Θα συζητηθεί τώρα η µε αριθµό 3/2-11-2009 επίκαιρη ερώτηση

δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου προς τον Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη σχετικά µε τον εξοπλισµό των αστυνοµικών κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
«Μετά την πρόσφατη αιµατηρή επίθεση κατά του Αστυνοµικού

Τµήµατος της Αγίας Παρασκευής γίνεται πολύς λόγος στα ΜΜΕ
για το ζήτηµα του εξοπλισµού που διαθέτουν οι άνδρες της αστυ-
νοµίας, για να αντεπεξέλθουν στις ανάγκες των καθηκόντων
τους.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Είναι στις άµεσες προτεραιότητες του Υπουργείου η από-

κτηση νέου και κυρίως σύγχρονου εξοπλισµού για τους αστυνο-
µικούς, ώστε να γίνει αποτελεσµατικότερη η αντιµετώπιση του
εγκλήµατος;

2. Σε ποιες ενέργειες ακριβώς έχει προχωρήσει το Υπουργείο
προς αυτήν την κατεύθυνση και σε τι τοµείς της υλικοτεχνικής
υποδοµής;»

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Σπυρίδων Βούγιας για τρία
λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και ζητώ συγγνώµη από τους
συναδέλφους Υπουργούς και Βουλευτές για την αλλαγή της σει-
ράς. Στις 11 η ώρα είµαι υποχρεωµένος να συνοδεύσω –είναι,
βεβαίως, µεγάλη µου τιµή- τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας στο
∆’ Πανελλήνιο Συνέδριο Οδικής Ασφάλειας και γι’ αυτό σας ευ-
χαριστώ που µου δώσατε τη σειρά λίγο πιο πριν από την καθο-
ρισµένη.

Είναι, επίσης, µεγάλη τιµή για µένα την πρώτη ηµέρα κοινο-
βουλευτικού ελέγχου της νέας κοινοβουλευτικής περιόδου να
απαντώ στην πρώτη ερώτηση που τέθηκε στο Υπουργείο µας, το
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, για ένα θέµα που αφορά την
καθηµερινή ασφάλεια των πολιτών και ταυτόχρονα το σεβασµό
των ανθρωπίνων δικαιωµάτων τους.

Με την ευκαιρία, λοιπόν, αυτή σας ζητώ πολύ επιγραµµατικά
να µου επιτρέψετε να συνοψίσω την καινούργια αυτή φιλοσοφία,
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το καινούργιο αυτό δόγµα, την καινούργια προσέγγιση της αντι-
µετώπισης της εγκληµατικότητας και της βίας που βασανίζει τη
χώρα πολύ έντονα τα τελευταία χρόνια.

Πολύ επιγραµµατικά, λοιπόν, να πω πως υπάρχει µια διπλή
προσέγγιση. Η πρώτη αφορά την αποτελεσµατική παρουσία της
αστυνοµίας, την εµπέδωση του αισθήµατος ασφάλειας και τη
σύγχρονη αντιµετώπιση του εγκλήµατος και της βίας και από την
άλλη πλευρά υπάρχει η έντονη διάσταση του απόλυτου σεβα-
σµού των ανθρωπίνων δικαιωµάτων.

Όλα αυτά συνοψίζονται στο δόγµα ότι η ασφάλεια του πολίτη
είναι ένα δηµόσιο αγαθό, ένα καθολικό αγαθό, στο οποίο δίνουµε
εξαιρετική σηµασία και στο οποίο θα σκύψουµε πολύ προσε-
κτικά, ώστε η ελληνική αστυνοµία να αποκαταστήσει τις διατα-
ραγµένες, τα τελευταία χρόνια, σχέσεις εµπιστοσύνης µε την
ελληνική κοινωνία και τον πολίτη.

Η ερώτηση αφορά την υλικοτεχνική υποδοµή και θα απαντήσω
σε αυτό. Όµως, πριν φθάσω στις συγκεκριµένες λεπτοµέρειες
των προµηθειών οι οποίες γίνονται αυτόν τον καιρό ή συνεχίζο-
νται, ως αποτέλεσµα διαγωνισµών και προµηθειών από την προη-
γούµενη περίοδο της προηγούµενης κυβερνητικής θητείας,
πρέπει να σας πω πως η αποτελεσµατικότητα στην αντιµετώπιση
της εγκληµατικότητας δεν είναι µόνο, βεβαίως, ο εξοπλισµός της
ελληνικής αστυνοµίας, που είναι πολύ βασικό σηµείο, και η υλι-
κοτεχνική υποδοµή.

Ξεκινά από τη νοοτροπία. Ξεκινά από τη φιλοσοφία που σας
προανέφερα. Ξεκινά από τη σαφή πολιτική βούληση να δίνονται
σαφείς και σταθερές εντολές προς τους αστυνοµικούς, ώστε να
είναι αποτελεσµατικοί, σύγχρονοι και φιλικοί προς τον πολίτη.
Πηγαίνει στην εκπαίδευσή τους, για την οποία θα κάνουµε πάρα
πολλά πράγµατα. Υπάρχουν πάρα πολλά ζητήµατα εκπαίδευσης
των αστυνοµικών, ώστε να ανταποκριθούν στο σύγχρονο ρόλο
και στις σύγχρονες απαιτήσεις των µεγάλων ελληνικών πόλεων
και της περιφέρειας.

Βεβαίως, υπάρχουν και τα θέµατα των καινούργιων τεχνολο-
γιών, οι οποίες θα αξιοποιηθούν µαζί, βέβαια, µε τις παραδοσια-
κές µορφές εξοπλισµού, όπως είναι τα οχήµατα, τα όπλα, τα
φυσίγγια, οι αντιπυρικές στολές και τα αλεξίσφαιρα γιλέκα.
Αυτές είναι οι κλασικές µορφές εξοπλισµού, οι οποίες θα ανανε-
ωθούν, θα εκσυγχρονισθούν και θα µου επιτρέψετε να τις προσ-
διορίσω πιο αναλυτικά στη δευτερολογία µου.

Πριν απ’ όλα, όµως, να µιλήσω για τη σηµασία της εφαρµογής
νέων τεχνολογιών, γιατί χθες είχα την τιµή να βραβεύσω τη ∆ι-
εύθυνση Πληροφορικής της Ελληνικής Αστυνοµίας για το σύ-
στηµα police - on line. Αποτελεί στην ουσία ένα σύστηµα
υποδοµής πάρα πολύ σηµαντικό τόσο για την εξυπηρέτηση του
πολίτη, γιατί πάρα πολλά έγγραφα τα οποία τον ταλαιπωρούν
στην προσέγγισή του µε τα αστυνοµικά τµήµατα θα απαντώνται
αµέσως και γιατί βοηθά τις διευθύνσεις της αστυνοµίας, τα όρ-
γανά της, τις πεζές και εποχούµενες περιπολίες να συνδέονται
on line µε ένα σύστηµα επιχειρήσεων και συντονισµού, ώστε να
είµαστε πολύ πιο αποτελεσµατικοί στην καταπολέµηση του
εγκλήµατος και της βίας σε ολόκληρη τη χώρα.

Επιφυλάσσοµαι για πιο συγκεκριµένες αναλυτικές απαντήσεις
σε σχέση µε τον παραδοσιακό εξοπλισµό, στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο ερω-

τών Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος για τρία λεπτά.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, ξέρετε ότι σας

εκτιµώ γιατί είµαστε και από την ίδια περιοχή και σας εύχοµαι
βέβαια καλή πορεία. Αλλά θα περίµενα λόγω των προηγούµενων
γεγονότων να είναι εδώ ο ίδιος ο Υπουργός, ο οποίος αρέσκεται
σε τηλεοπτικά διαγγέλµατα και βγαίνει ευκόλως στα τηλεοπτικά
παράθυρα και δεν έρχεται εδώ στο Κοινοβούλιο που είναι υπο-
χρέωσή του. Αυτό ως παρατήρηση.

Επειδή θα δευτερολογήσετε και θα µιλήσετε για τους εξοπλι-
σµούς, ξέρετε είµαι απ’ αυτούς που όταν µιλάµε για την αστυ-
νοµία δεν έχω ιδεολογική αγκύλωση ούτε συµπλέγµατα του
παρελθόντος, διότι οι αστυνοµικοί είναι το κόκκινο πανί, δυστυ-
χώς ή ευτυχώς. Για µένα δυστυχώς. Για κάποιους άλλους είναι
ευτυχώς. Αλλά αυτό είναι δικό τους σύµπλεγµα και όχι δικό µου.

Θα σας πω όµως, τούτο. Υπάρχει ο ν.3169/2005. Ξέρετε ότι οι

αστυνοµικοί παίρνουν όπλο χωρίς να ελέγχονται από ψυχολόγο
ή ψυχίατρο; Σηµειώστε το.

Προεδρικό διάταγµα 45 του 2008, δεν έχετε ψυχολόγους.
Μπορούν να δώσουν σε οποιονδήποτε καουµπόη, διότι µερικοί
είναι και καουµπόηδες για να µην κοροϊδευόµεθα, ένα πιστόλι
και να το χρησιµοποιεί όπου θέλει.

∆εύτερον, προεδρικό διάταγµα για τα όπλα τους. Ξέρετε,
κύριε Υπουργέ, ότι οι αστυνοµικοί αγοράζουν τα όπλα από την
τσέπη τους; Τους δίνετε τριανταοκτάρια του ’72, ’73, ’74; Και
πάνε να πολεµήσουν µε Καλάσνικοφ πολυβόλα; Αυτή είναι αντι-
παράθεση. Μιλάµε για τη γραµµή πυρός.

Τρίτον, στολές. Μη το συζητήσουµε.
Τέταρτον, γιλέκα.
Πέµπτον, περιπολικά. Χθες ήµουν σε τηλεοπτικό σταθµό και

είδα ένα περιπολικό εκεί στο Περιστέρι, στο «ALTER» -θα σας το
πω δηµοσίως- µαζί µε το συνεργάτη µου, όπου το κάθισµα ήταν
σκισµένο µέσα, το αφρολέξ ήταν βγαλµένο, τα λάστιχα ήταν φα-
γωµένα. Επικίνδυνα περιπολικά.

∆εν µπορώ να καταλάβω στο Κολωνάκι τη δουλειά έχουν τα
τζιπ, κύριε Υπουργέ, τέσσερα επί τέσσερα αστυνοµικά περιπο-
λικά.

Είναι απλά πράγµατα, τα αυτονόητα, που τα βλέπουν και οι
πολίτες.

Επίσης, µηχανάκια, Οµάδα «Ζ». Το έκαναν οι προηγούµενοι και
είναι να γελάει και να κλαίει και ο κάθε πικραµένος. Επειδή ξέρω
να οδηγώ µηχανή, σ’ ένα µηχανάκι εκατόν είκοσι πέντε κυβικών
δεν ανεβαίνουν δύο άτοµα. Αυτά είναι ανεπίτρεπτα πράγµατα.
Άρπα κόλλα δουλειές ελληνικές.

∆εν θα πω για τα πολυδύναµα αστυνοµικά κέντρα, για τα άθλια
κρατητήρια που στοιβάζονται στα κολαστήρια οι εγκληµατίες και
οι καλοί και οι κακοί και κινδυνεύουν µε µεταδοτικές ασθένειες οι
αστυνοµικοί. Ηπατίτιδα Β έχει έξαρση.

Πρώτον, είναι διαλυµένη η αστυνοµία, κύριε Υπουργέ;
∆εύτερον, έχουν ληγµένα αλεξίσφαιρα οι αστυνοµικοί ή τα

αγοράζουν µόνοι τους;
Τρίτον, οι δόκιµοι εκτελούν κανονική υπηρεσία ενώ απαγο-

ρεύεται από το νόµο;
Τέταρτον, θα αλλάξατε το σήµα της Ελληνικής Αστυνοµίας

αφαιρώντας το σταυρό από εκεί; Ακούγεται στα blogs. Ψάξτε το
λιγάκι.

Επίσης, έχω µια απάντηση από τον προηγούµενο Υπουργό και
θέλω να το ακούσουν όλοι οι συνάδελφοι. Ξέρετε ότι υπηρετούν
στο Κολωνάκι και στην ευρύτερη περιοχή του Συντάγµατος τε-
τρακόσιοι ενενήντα πέντε συνοριοφύλακες και τετρακόσιοι τριά-
ντα πέντε στη Θεσσαλονίκη; Είναι ερώτηση που έκανα µε το
συνάδελφό µου κ. Αϊβαλιώτη. Οι συνοριοφύλακες είναι άλλο
πράγµα.

Σας καταθέτω την σχετική ερώτηση.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέντα έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτά πρέπει να δούµε για να τελειώνει η ιστορία.
Έχω να πω πάρα πολλά, αλλά πιέζει ο χρόνος. Ξέρετε για µας

είναι πολύ δύσκολο που κάνουµε τις ερωτήσεις, γιατί έχουµε λι-
γότερο χρόνο.

Κύριε Υπουργέ, τις σφαίρες θα τις πληρώνουν οι αστυνοµικοί
για πάντα; Ξέρετε ότι όταν πάνε να κάνουν βολή τις σφαίρες τις
πληρώνουν οι ίδιοι; Αυτά είναι τραγικά πράγµατα. Πότε θα τους
εκπαιδεύσουµε; Οι άνθρωποι είναι ανεκπαίδευτοι. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα.

Ελπίζω, επειδή είναι αρχή για σας και για την Κυβέρνησή σας,
να υλοποιήσετε συγκεκριµένα, αυτονόητα πράγµατα. Όχι τίποτα
πολυσύνθετα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη να απα-

ντήσει για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Θεωρώ τις ερωτήσεις και στις παρατηρήσεις του συναδέλφου
ως συµβολή στην προσπάθεια που κάνουµε όλοι για την ανα-
διοργάνωση της Ελληνικής Αστυνοµίας. Αισθάνοµαι πως η κρι-
τική για τα οχήµατα και την ποιότητα του εξοπλισµού, αφορά
στην ουσία την προηγούµενη κυβέρνηση. Προφανώς δεν είναι
δυνατόν µέσα σε τρεις εβδοµάδες να δώσουµε µια διαφορετική
εικόνα τουλάχιστον σε επίπεδο υλικοτεχνικής υποδοµής.

Αυτό που ξεκινήσαµε όµως να κάνουµε είναι η αποκατάσταση
της εµπέδωσης και του συστήµατος ασφάλειας στους πολίτες
αλλά κυρίως της αυτοπεποίθησης της Αστυνοµίας η οποία λείπει.

Με ρωτήσατε εάν είναι διαλυµένη ή όχι. Αυτό εκφράζει µία συ-
νολική κατάσταση, που για µένα συνοψίζεται στην έλλειψη αυ-
τοπεποίθησης, στην έλλειψη σαφούς πολιτικής εντολής, αφού
υπήρχε µία ασάφεια στο τι πρέπει να κάνει ο αστυνοµικός όταν
βρίσκεται µπροστά σ’ ένα συγκεκριµένο συµβάν και επίσης στην
έλλειψη συντονισµού λόγω της έλλειψης αξιοκρατίας τα τελευ-
ταία χρόνια στην ιεραρχία της Ελληνικής Αστυνοµίας.

Ξεκινούµε, λοιπόν, από την αρχή για να αποκαταστήσουµε
αυτό το αίσθηµα αυτοπεποίθησης και βεβαιώνουµε από την
πλευρά µας πως θα είναι πολύ σαφείς οι πολιτικές εντολές, στα-
θερές και συστηµατικές, ώστε ο αστυνοµικός να διατηρήσει µία
σχέση εµπιστοσύνης µε την κοινωνία.

Ζητούµε επίσης από όλη την ελληνική κοινωνία να αγκαλιάσει
τους Έλληνες αστυνοµικούς µε την εµπιστοσύνη που χρειάζο-
νται για να µπορέσουν να επιτελέσουν το πάρα πολύ σηµαντικό
έργο τους. Σήµερα έχει κλιµακωθεί η εγκληµατικότητα και δεν
έχει να κάνει πια µε τις παραδοσιακές µεθόδους της µικρής κλί-
µακας και των χαµηλών µέσων.

Ειπώθηκε και πριν πως τα Καλάσνικοφ κυκλοφορούν παρά-
νοµα πάρα πολύ εύκολα και πρέπει να αντιµετωπιστούν µε συ-
γκεκριµένες µεθόδους και µεγάλη αποτελεσµατικότητα. ∆εν θα
πρέπει να αποτρέψουµε να εµφανιστεί ξανά το φαινόµενο, έξι
αστυνοµικοί µπροστά σε ένα αστυνοµικό τµήµα να εκτελούνται
µε εκατό σφαίρες. Μέσα στο πλαίσιο της εκπαίδευσης –σας είπα
και πριν- θα φροντίσουµε ώστε και το πρόγραµµα σπουδών και
οι άνθρωποι που εκπαιδεύουν τους αστυνοµικούς και η ίδια η
δοµή της εκπαίδευσης να µην τους εκθέτει σε κινδύνους.

Για τα µηχανάκια πιστεύω πως προσφέρουν µία ευελιξία στην
κίνηση της Αστυνοµίας, γιατί τα περιπολικά στις δύσκολες πο-
λεοδοµικές συνθήκες των ελληνικών πόλεων δεν µπορούν πά-
ντοτε να κινηθούν εύκολα.

Ένα πρώτο βήµα που κάναµε ήταν να φέρουµε πίσω αστυνο-
µικούς που εκτελούσαν ένα έργο ξένο προς τα καθήκοντά τους
και αυτό θα ενισχύσει τα τµήµατα και τις πεζές και εποχούµενες
περιπολίες.

Εξετάζουµε επίσης και την αναδιοργάνωση του κτηριακού εξο-
πλισµού, ώστε τα στελέχη της Αστυνοµίας και οι αστυνοµικοί να
µη φυλάγουν κενά «κελύφη» κτηρίων αλλά να προστατεύουν
τους πολίτες σε κάθε γειτονιά.

Η ∆ιεύθυνση Υποδοµών και Οικονοµικών Προµηθειών της
Αστυνοµίας υλοποιεί µέσω ειδικού προγράµµατος προµήθειες
συνολικού ύψους κατ’ αρχάς 21.000.000 ευρώ για διάφορα συ-
στήµατα αναγνώρισης πινακίδων, συγκριτικής εξέτασης κ.λπ.
Εντάσσουµε στο ενιαίο πρόγραµµα προµηθειών 65.000.000 ευρώ
για υλικοτεχνικό εξοπλισµό, πιστόλια, αλεξίσφαιρα γιλέκα, ασπί-
δες, κράνη, διόπτρες ηµέρας και νύχτας, οχήµατα διαφόρων
τύπων κ.λπ και δεσµεύουµε καινούργιες πιστώσεις συνολικού
ύψους 211.000.000 ευρώ από το 2007 έως το 2013 µέσω του Τα-
µείου Εξωτερικών Συνόρων για τη θωράκιση των συνόρων της
χώρας µε διάφορους τρόπους.

Είµαστε στην αρχή µίας µεγάλης προσπάθειας αναδιοργάνω-
σης της Ελληνικής Αστυνοµίας µε αίσθηµα πολύ µεγάλης ευθύ-
νης απέναντι στην ανάγκη διατήρησης του συστήµατος
ασφάλειας των πολιτών, και της αποκατάστασης της εµπιστο-
σύνης των σχέσεων ανάµεσα στην Ελληνική Αστυνοµία και στους
πολίτες, ώστε να µετατρέψουµε την Ελληνική Αστυνοµία από
έναν απλά κατασταλτικό µηχανισµό του κράτους σ’ ένα µηχανι-
σµό στην υπηρεσία του πολίτη και στην εµπέδωση του συστή-
µατος ασφάλειας του ελληνικού λαού.

Ευχαριστώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα το αλλάξετε το σήµα της Αστυ-

νοµίας;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η τρίτη µε αριθµόν

6/2-11-2009 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Άγγελου Τζέκη προς
τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής και Υποδοµών Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την κα-
τασκευή εργοστασίου καύσης απορριµµάτων και τη λειτουργία
του ΧΥΤΑ Μαυροράχης στο Νοµό Θεσσαλονίκης κ.λπ δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και συνεπώς δια-
γράφεται.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Για µισό λεπτό, κύριε

συνάδελφε, εκτός Κανονισµού.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θεωρώ ότι η σηµερινή

απουσία της Κυβέρνησης είναι απαράδεκτη. Συγκεκριµένα για
ένα µείζον ζήτηµα που είναι η κατασκευή εργοστασίου καύσης
απορριµµάτων στα πλαίσια δήθεν της πράσινης ανάπτυξης για
την παραγωγή ηλεκτρικής ενέργειας θεωρούµε ότι σήµερα θα
έπρεπε να είναι εδώ και να δώσει συγκεκριµένη απάντηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην µπαίνετε στην
ουσία, κύριε Τζέκη.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Απευθυνθήκαµε σε δύο Υπουργεία, κύριε
Πρόεδρε, στο Υπουργείο Περιβάλλοντος και στο Υπουργείο Με-
ταφορών και Υποδοµών και εκτιµούµε ότι θα µπορούσαν σήµερα
να είναι εδώ για να δώσουν συγκεκριµένες απαντήσεις. Αγωνι-
στικές κινητοποιήσεις είναι σε εξέλιξη, που σηµαίνει δηλαδή ότι
µείζον ζητήµατα δεν µπορεί να είναι στην κρίση της Κυβέρνησης,
εάν θα παρουσιαστεί ή όχι για να δώσει συγκεκριµένες απαντή-
σεις.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Πιστεύω ότι το Προεδρείο πρέπει
να απευθυνθεί προς την Κυβέρνηση για να ξεκαθαρίσει συγκε-
κριµένα ζητήµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Γίνεται γνωστό στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής, πενήντα µαθητές και µαθήτριες και τρεις
συνοδοί καθηγητές από το 1ο Γενικό Λύκειο Καισαριανής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα διακόψουµε τη συνεδρίαση

γιατί στην Αίθουσα της Γερουσίας γίνεται η οµιλία του Γενικού
Γραµµατέα του ΟΗΕ κ. Μπαν Κι Μουν και θα επανέλθουµε σε
λίγο.

(∆ΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.

Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 9/2.11.2009 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αναστασίου Κουράκη προς την Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις προσλήψεις
ιατρικού προσωπικού στα δηµόσια νοσοκοµεία κλπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κουράκη έχει ως εξής:
«Μετά από επίµονες διεκδικήσεις των νοσοκοµειακών γιατρών

υπεγράφη κλαδική συµφωνία ανάµεσα στην Οµοσπονδία Ενώ-
σεων Νοσοκοµειακών Γιατρών Ελλάδας και το Υπουργείο Υγείας
την 1η ∆εκεµβρίου 2008. Ουσιώδης όρος της συµφωνίας ήταν η
πρόσληψη δύο χιλιάδων γιατρών µέχρι την 1η Ιουλίου 2009 και
άλλων δυόµισι χιλιάδων γιατρών το 2010 µέσω κοινής επιτροπής
προσλήψεων.

Παρά την ολοκλήρωση του πίνακα των δύο χιλιάδων θέσεων,
η προηγούµενη ηγεσία του Υπουργείου Υγείας προώθησε τελικά
προς προκήρυξη µόνον τις επτακόσιες τριάντα έξι. Κι αυτές,
όµως, η νέα ηγεσία τις κρατά παγωµένες, δεν προχωρά στην
αποστολή των τριακοσίων θέσεων ειδικευοµένων στο Κεντρικό
Συµβούλιο Υγείας, ούτε στη σύσταση των υπολοίπων θέσεων
που δεν περιλαµβάνονται στους οργανισµούς των νοσοκοµείων.

Το πάγωµα της προκήρυξης χιλίων επτακοσίων είκοσι επτά θέ-
σεων νοσηλευτών, που προορίζονταν για τα νοσοκοµεία, αποτε-
λεί πρόκληση την ώρα που τα δηµόσια νοσοκοµεία στενάζουν
από τις τεράστιες ελλείψεις σε προσωπικό.
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Επιπλέον, δεν προχωρά και η θεσµοθετηµένη από το ν.
3754/09 σύνταξη προτύπων εφηµέρευσης και προτάσεων για τη
λειτουργία των τµηµάτων επειγόντων περιστατικών, ενώ η δια-
τήρηση του σηµερινού πλαφόν των 5.140 ευρώ και της εγκυκλίου
Λέγκα απειλούν µε κλείσιµο τα νοσοκοµεία.

Ερωτάται η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:
1. Εάν θα προχωρήσει άµεσα στην προκήρυξη των δύο χιλιά-

δων θέσεων γιατρών και στη διαδικασία για κατανοµή των υπο-
λοίπων δυόµισι χιλιάδων στο επόµενο έτος.

2. Εάν θα προχωρήσει στην αποπληρωµή δεδουλευµένων εφη-
µεριών, στην άρση του πλαφόν αρεοπαγίτη και στην κατάργηση
της µη σύννοµης εγκυκλίου Λέγκα.»

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει η Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ξενογιαννακοπούλου.

Κυρία Υπουργέ έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Οι ερωτήσεις που έθεσε ο συνάδελφος κ. Κουράκης έχουν ιδι-

αίτερη σηµασία. Θέλω να διαβεβαιώσω τον αγαπητό συνάδελφο,
όπως και το Σώµα, ότι από την πλευρά της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ η µεγάλη µας προτεραιότητα είναι να δώσουµε, πραγ-
µατικά, µια νέα στήριξη, µια νέα ορµή στο Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, που, όπως γνωρίζετε, δυστυχώς τα τελευταία χρόνια έχει
συστηµατικά απαξιωθεί. Όπως, επίσης, και να δώσουµε ουσια-
στική στήριξη στη λειτουργία των δηµοσίων νοσοκοµείων. Αυτό,
βέβαια, είναι αυτονόητο ότι θα γίνει, εφόσον υπάρξει η πλήρωση
των απαιτούµενων θέσεων σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσω-
πικό. Αυτή είναι µία δέσµευση, την οποίαν αναλάβαµε στις πρό-
σφατες προγραµµατικές δηλώσεις µας µε τον πιο επίσηµο τρόπο
από την οµιλία του ίδιου του Πρωθυπουργού. Και είναι µία δέ-
σµευση που ήδη σε αυτές τις λίγες εβδοµάδες που είµαστε στο
Υπουργείο Υγείας προσπαθούµε να οργανώσουµε, ώστε να επι-
ταχύνουµε την υλοποίησή της.

Όσον αφορά τα συγκεκριµένα ερωτήµατα του αγαπητού συ-
νάδελφου, θα ήθελα να απαντήσω πολύ συγκεκριµένα:

Πρώτα απ’ όλα, εγκρίθηκε και βρίσκεται σε εξέλιξη η προκή-
ρυξη για τις εξακόσιες εβδοµήντα µία κενές οργανικές θέσεις ια-
τρικού προσωπικού των νοσοκοµείων σε θέσεις επιµελητών Β’.
Άρα, αυτό έχει δροµολογηθεί. Είναι πλέον στην ευχέρεια των νο-
σοκοµείων να προχωρήσουν σε αυτήν την προκήρυξη. ∆εύτερον,
ζητήσαµε την επιτάχυνση και ολοκλήρωση της επεξεργασίας για
τη σύσταση επιπλέον χιλίων τριακοσίων είκοσι εννέα θέσεων ια-
τρικού προσωπικού, ώστε να µπορέσουν και αυτές να προχωρή-
σουν γρήγορα κι έτσι να συµπληρωθεί ο αριθµός των δύο
χιλιάδων που απαιτείται, προκειµένου να λειτουργήσει σωστά και
το πρόγραµµα των εφηµεριών, αλλά και να καλυφθούν συνολικά
οι µεγάλες ανάγκες των νοσοκοµείων. Ταυτόχρονα, επιταχύ-
νουµε και τη διαδικασία όσον αφορά τους ειδικευµένους για-
τρούς. Πρέπει βέβαια, εδώ να κάνω µία επισήµανση διότι
δυστυχώς τα στοιχεία που έχουµε από τις υπηρεσίες µας και από
τα νοσοκοµεία για τα πραγµατικά κενά και τις ανάγκες δεν είναι
ακόµα σ’ ένα επίπεδο που θα επιθυµούσαµε. Κάνουµε, λοιπόν,
και µία προσπάθεια σωστής απεικόνισης των αναγκών.

Όσον αφορά τις εφηµερίες: Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι
έχει γίνει ήδη η µεταφορά της πίστωσης από το Υπουργείο Οι-
κονοµικών στο Υπουργείο Υγείας και προχωρά η αποπληρωµή,
όσον αφορά τις εφηµερίες του Οκτωβρίου και του Σεπτεµβρίου.
Από το Υπουργείο Οικονοµικών έχουµε και τη διαβεβαίωση ότι
θα προχωρήσουµε και για το υπόλοιπο του χρόνου, ότι δεν θα
υπάρξει, δηλαδή, δεδουλευµένη εφηµερία ακάλυπτη. Βέβαια,
υπάρχει –και σωστά αναφέρεται- το γνωστό νοµικό πρόβληµα,
το οποίο έχουµε κληρονοµήσει όσον αφορά την αντιφατικότητα
των ρυθµίσεων για το πλαφόν των εφηµεριών. Αυτή είναι µια υπό-
θεση, την οποία κι εµείς είχαµε επισηµάνει από τα έδρανα της
Αντιπολίτευσης. ∆υστυχώς, η απερχόµενη κυβέρνηση δεν έδωσε
λύση.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι είµαστε σε πλήρη συνεργασία
µε τους συναδέλφους στο Υπουργείο Οικονοµικών, προκειµένου
να δούµε πώς µπορούµε να αντιµετωπίσουµε αυτό το θέµα και
επίσης να σας ενηµερώσω ότι θα το συζητήσουµε αύριο και σε
θεσµική συνάντηση που θα έχουµε µε την ΟΕΝΓΕ ακριβώς και γι’

αυτό το θέµα, αλλά και για όλα τα ζητήµατα της στελέχωσης των
δηµοσίων νοσοκοµείων.

Για τους νοσηλευτές θα επανέλθω στη δευτεροµιλία µου.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Γίνεται γνωστό στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους
χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, δεκαεπτά µα-
θητές και µαθήτριες και µία συνοδός δασκάλα από το 144ο ∆η-
µοτικό Σχολείο Αθηνών.

Για να λύσουµε την απορία των µαθητών αυτήν τη στιγµή εί-
µαστε σε διαδικασία κοινοβουλευτικού ελέγχου και στη Βουλή
βρίσκεται ο ερωτών Βουλευτής και ο αντίστοιχος Υπουργός στον
οποίο απευθύνεται η ερώτηση, γι’ αυτό είναι κενά τα περισσό-
τερα έδρανα της Αίθουσας.

Το λόγο έχει ο συνάδελφος Αναστάσιος Κουράκης για τρία
λεπτά.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα πρέπει να πω ευθύς εξ αρχής ότι προσβλέπουµε θετικά

προς τη νέα ηγεσία του Υπουργείου Υγείας, καθ’ ότι τα δύο
πρώτα δείγµατα ήταν εξαιρετικά θετικά. Αναφέροµαι στην ακύ-
ρωση των αποφάσεων της προηγούµενης διοίκησης σχετικά µε
τη διοίκηση του Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου και στη νοµο-
θετική ρύθµιση για το ιδιοκτησιακό καθεστώς των ερευνητικών
κέντρων το οποίο σκανδαλωδώς ο κ. Αβραµόπουλος λίγο πριν
φύγει από το Υπουργείο είχε υπογράψει, δίνοντας τη δυνατό-
τητα σε µη γιατρούς να συµµετέχουν στο ιδιοκτησιακό καθεστώς
πάνω από 51% των διαγνωστικών κέντρων.

Στη συνέχεια, λοιπόν, αυτών θα θέλαµε πάρα πολύ να συνεχι-
στεί αυτή η πολιτική και στο θέµα των διορισµών, καθ’ ότι είναι
γνωστό ότι ένα από τα βασικά στοιχεία που επιβαρύνουν το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας είναι η έλλειψη προσωπικού, τόσο σε για-
τρούς όσο και σε νοσηλευτές.

Άκουσα µε χαρά ότι οι κενές οργανικές θέσεις πρόκειται πολύ
άµεσα να προκηρυχθούν. Βέβαια, είναι λιγότερες κατά κάτι από
αυτές που υπολογίζαµε. Για τις υπόλοιπες, κυρία Υπουργέ,
ήθελα να πω ότι θα πρέπει να υπάρξει µια κοινή υπουργική από-
φαση, πάρα πολύ σύντοµα ώστε να καλυφθούν αυτές οι οργανι-
κές θέσεις. Αλλά σε κάθε περίπτωση µιλούµε για µέσα στο 2009,
γιατί εκείνο που µας ενδιαφέρει, βεβαίως, είναι να µπορέσουµε
να καλύψουµε τα κενά. Και το πρώτο δείγµα για τις καλές σας
προθέσεις, πέρα από αυτά που ελπίζουµε να υλοποιηθούν πάρα
πολύ άµεσα µέχρι το τέλος ∆εκεµβρίου, τον επόµενο µήνα, δη-
λαδή, είναι στο νέο προϋπολογισµό να υπάρχει εγγραφή για τα
κονδύλια των προσλήψεων δυόµισι χιλιάδων γιατρών.

Βεβαίως, πρέπει να πω ότι θα πρέπει τάχιστα να ορίσετε τα
µέλη του Υπουργείου που συµµετέχουν στην κοινή υπουργική
επιτροπή, ώστε να ολοκληρωθούν οι διαδικασίες για τα πρότυπα
εφηµέρευσης για το Τµήµα Επειγόντων Περιστατικών και για τις
δυόµισι χιλιάδες θέσεις των γιατρών, πώς θα γίνει η κατανοµή
τους στα διάφορα νοσοκοµεία.

Όσον αφορά για τους νοσηλευτές, θα πρέπει να σας πω –το
γνωρίζετε βεβαίως, απλώς θα ήθελα να το επισηµάνω- ότι από
τους εννιά χιλιάδες νοσηλευτές οι έξι χιλιάδες είναι µε καθεστώς
«STAGE». Εποµένως –και θέλω να µου απαντήσετε στη δευτε-
ρολογία σας- εάν προσληφθούν οι χίλιοι επτακόσιοι που έχετε
προαναγγείλει συν χίλιους τετρακόσιους επιπλέον που θα φθά-
σουµε στους τρεις χιλιάδες εκατό, συν τρεις χιλιάδες το 2010, θα
φθάσουµε σε ένα αριθµό έξι χιλιάδων που απλώς καλύπτουν τις
αποχωρήσεις υποχρεωτικώς, σύµφωνα µε τη νοµοθετική ρύθ-
µιση που θα προχωρήσετε πάρα πολύ άµεσα, για τα «STAGE».
Εποµένως, δεν θα έχουµε καµµία ουσιαστική αναβάθµιση στο
επίπεδο των νοσοκοµείων παρ’ όλο που θα έχουµε ουσιαστική
αναβάθµιση στο επίπεδο των εργασιακών σχέσεων µε µόνιµες
θέσεις. Και µε δεδοµένο ότι τα κενά σε επίπεδο νοσηλευτικού
προσωπικού πλησιάζουν τις είκοσι πέντε χιλιάδες, θα πρέπει να
εγγραφεί στον προϋπολογισµό για να κάνουµε ουσιαστική βελ-
τίωση την επόµενη χρονιά, τουλάχιστον άλλες έξι χιλιάδες νέες
θέσεις, ώστε σε ένα βάθος τετραετίας να φθάσουµε στον αριθµό
των είκοσι τεσσάρων χιλιάδων νοσηλευτών, για να µιλήσουµε για
ένα αξιοπρεπές σύστηµα υγείας.
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Τέλος, θα ήθελα για τον πλαφόν να πω ότι αν δε λυθεί, θα
έχουµε σοβαρό πρόβληµα στα νοσοκοµεία. Οι γιατροί δεν είναι
καθόλου διατεθειµένοι να δουλεύουν χωρίς να πληρώνονται τις
εφηµερίες. Υπάρχουν ήδη δύο αποφάσεις του Συµβουλίου της
Επικρατείας. Και, βεβαίως, το πλαφόν είναι σε όσους κάνουν δεύ-
τερη εργασία. Εδώ δεν πρόκειται για δεύτερη εργασία, πρόκει-
ται για µία υπερωριακή εργασία και δικαιούνται σύµφωνα µε τις
δικές σας εξαγγελίες και τοποθετήσεις όταν ήσασταν αντιπολί-
τευση, να προχωρήσουµε σ’ αυτό το ζήτηµα.

Τέλος –και κλείνω µε αυτό- σχετικά µε τους ειδικευόµενους,
έχει εξαιρετική σηµασία να αναφέρω ένα µόνο περιστατικό. Εάν
προσληφθούν δύο µόνο ειδικευόµενοι γιατροί στο Τµήµα στα
Τρίκαλα, θα λειτουργήσει η Μονάδα των Εµφραγµάτων. Κατα-
λαβαίνετε ότι µε πολύ απλές κινήσεις το αµέσως επόµενο διά-
στηµα µπορούµε να λύσουµε ουσιαστικά ζητήµατα.

Θέλω να πιστεύω ότι αυτές οι εξαγγελίες που είπατε και αυτές
που θα γίνουν το 2010 δεν θα έχουν καµµία σχέση µε ό,τι ζήσαµε
όλο το προηγούµενο διάστηµα, όπου αθροιστικά θα είχαν προ-
σληφθεί περίπου σαράντα χιλιάδες γιατροί και τριάντα χιλιάδες
νοσηλευτές και δεν έχει γίνει απολύτως τίποτα, µε αποτέλεσµα
αυτήν τη στιγµή να έχουµε διόγκωση του ιδιωτικού τοµέα και µία
τροµακτική υποβάθµιση του δηµόσιου τοµέα. Θέλω να πιστεύω
ότι θα ανταποκριθείτε, όπως είπα και στην αρχή, σχετικά µε την
εξαγγελία που κάνετε, ότι θα ολοκληρωθεί µε τις επόµενες κινή-
σεις σας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Υπουρ-

γός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ξενογιαννακοπούλου.
Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά, προκειµένου να

δευτερολογήσετε.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να διαβεβαιώσω τον αγαπητό συνάδελφο, τον κ.

Κουράκη, ότι γι’ αυτά που λέµε η µεγάλη µας διαφορά είναι ότι
τα πιστεύουµε, ότι εµείς, πάνω απ’ όλα, πιστεύουµε στη δηµό-
σια υγεία, στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας και γι’ αυτό θα καταβάλ-
λουµε κάθε προσπάθεια για την επιτάχυνση όλων αυτών των
διαδικασιών.

Είναι σίγουρο ότι στο νέο προϋπολογισµό του 2010 -όπως ξέ-
ρετε και παρίσταται εδώ και ο αρµόδιος Υφυπουργός, ο κ. Σαχι-
νίδης, σήµερα θα κατατεθεί το προσχέδιο του προϋπολογισµού
στη Βουλή- σύµφωνα και µε τις δεσµεύσεις του Πρωθυπουργού
και της Κυβέρνησης, υπάρχει ακριβώς η αποτύπωση των πιστώ-
σεων εκείνων που θα επιτρέψουν να προχωρήσουµε την επόµενη
χρονιά σε αυτές τις βασικές µας δεσµεύσεις και για το ιατρικό
προσωπικό και, πάνω από όλα, για το νοσηλευτικό προσωπικό.
Και θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι η προκήρυξη για τις χίλιες
επτακόσιες είκοσι επτά θέσεις βρίσκεται στο ΑΣΕΠ. ∆εν έχει στα
αλήθεια παγώσει, απλώς θα γίνει µία προσαρµογή του τεύχους
της προκήρυξης βάσει της γενικής οδηγίας, που πλέον θα είναι
για όλες τις προκηρύξεις, και αµέσως µετά θα προχωρήσει.

Επίσης, θα προχωρήσει και η προκήρυξη εντός του έτους –
αυτήν την προσπάθεια κάνουµε- για ακόµη χίλιες τετρακόσιες
θέσεις νοσηλευτών µε πιστώσεις που αντιστοιχούν για την τρέ-
χουσα χρονιά. Από εκεί και πέρα, ισχύει η δέσµευσή µας σαφώς
για τρεις χιλιάδες νέες θέσεις, πέραν των συνταξιοδοτήσεων. Να
είµαστε σαφείς. Για το 2010 η δέσµευσή µας είναι, πέραν των
συνταξιοδοτήσεων, για τρεις χιλιάδες νέες θέσεις νοσηλευτικού
προσωπικού.

Όσον αφορά τα περίφηµα «STAGE», είναι αλήθεια ότι υπάρ-
χουν. ∆εν έχω µαζί µου τα στοιχεία, αλλά πολύ ευχαρίστως
µπορώ να σας τα διαβιβάσω. Θέλω απλώς να σας πω ότι -από
την πρώτη ενηµέρωση που έχουµε- ένα πολύ µεγάλο µέρος
αυτών καλύπτει διοικητικές θέσεις. ∆εν είναι όλοι σε νοσηλευτι-
κές θέσεις. Επίσης, εµείς µιλάµε πια για θέσεις πλήρους απα-
σχόλησης, που θα µπορούν να έχουν πραγµατικά την εξέλιξη και
να καλύψουν τις ανάγκες των νοσοκοµείων σε όλους τους βαθ-
µούς.

Τέλος, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι και µε την ΟΕΝΓΕ αύριο
θα κάνουµε έναν εξαντλητικό διάλογο στην κατεύθυνση του να
βρούµε µία λύση γρήγορα για το πλαφόν. Όπως πολύ καλά γνω-

ρίζετε, αφού αναφερθήκατε και στο θέµα του Νοσοκοµείου των
Τρικάλων, το ζήτηµα των εφηµεριών και του πλαφόν κυρίως
πλήττει τα περιφερειακά νοσοκοµεία της χώρας. Άρα, αυτό είναι
το µήνυµα που έχουµε από τους συναδέλφους απ’ όλες τις πτέ-
ρυγες της Βουλής και θα κάνουµε ό,τι µπορούµε γρήγορα, για να
το αντιµετωπίσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Συνεχίζουµε µε την υπ’ αριθµόν 4/2-11-2009 τέταρτη επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη προς τον Υπουργό Οι-
κονοµικών, σχετικά µε τα κίνητρα και τις τυχόν αλλαγές για την
απόσυρση παλαιών οχηµάτων κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Στην Ελλάδα υπάρχουν πολλά παλαιά Ι.Χ. τα οποία δηµιουρ-

γούν τα γνωστά περιβαλλοντικά προβλήµατα. Τα Μ.Μ.Ε. αναφέ-
ρουν ότι η Κυβέρνηση εξετάζει «αλλαγές» ως προς τις ρυθµίσεις
που έχουν θεσπιστεί αναφορικά µε την απόσυρση.

Ερωτάσθε: Θα υπάρξουν αλλαγές σε σχέσει µε αυτά που κα-
θιέρωσε η προηγούµενη κυβέρνηση; Πότε τυχόν θα γίνουν και
σε τι ακριβώς συνίστανται;».

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Όπως αντιλαµβάνεστε, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, η ερώτηση

αυτή έχει ήδη απαντηθεί από τις ανακοινώσεις της Κυβέρνησης.
Εγώ θέλω απλώς να υπενθυµίσω ότι η απελθούσα κυβέρνηση
είχε πάρει µία απόφαση γύρω από το ζήτηµα της απόσυρσης, κι-
νούµενη από το επιχείρηµα ότι πρέπει να στηρίξουµε ένα συ-
γκεκριµένο κλάδο της οικονοµίας και ταυτόχρονα επικαλέστηκε
ως πρόσθετο λόγο λήψης του συγκεκριµένου µέτρου την προ-
στασία του περιβάλλοντος.

Θα ξέρετε πολύ καλύτερα από εµένα ότι ανάλογα µέτρα έχουν
ληφθεί και στο παρελθόν και σε άλλες χώρες. Οι µελέτες οι
οποίες υπάρχουν αυτήν τη στιγµή δείχνουν ότι τελικά τα περι-
βαλλοντικά οφέλη είναι περιορισµένα, αν όχι ελάχιστα.

Γι’ αυτό εµείς συνυπολογίσαµε τα πολύ µικρά περιβαλλοντικά
οφέλη που έχει το συγκεκριµένο µέτρο, συνυπολογίσαµε επίσης
ότι το µέτρο αυτό πολύ λίγο µπορεί να συνεισφέρει στην τόνωση
της οικονοµίας µας, διότι όπως ξέρετε η Ελλάδα δεν έχει δική
της αυτοκινητοβιοµηχανία. Κάλλιστα αυτό το µέτρο θα µπορού-
σαν να το πάρουν κυβερνήσεις στις Ηνωµένες Πολιτείες Αµερι-
κής ή αν θέλετε στη Γερµανία ή σε χώρες που παράγουν
αυτοκίνητα. Η Ελλάδα δεν παράγει αυτοκίνητα. Το αντίθετο. Θα
µπορούσε να πει κάποιος ότι το συγκεκριµένο µέτρο επιβαρύνει
το ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών. ∆ηµιουργεί, δηλαδή, ένα
έλλειµµα στο εµπορικό ισοζύγιο. Άρα, είναι αφαιρετικό της ανά-
πτυξης και επειδή στη δεδοµένη κρίσιµη δηµοσιονοµικά περίοδο,
η διάθεση του ποσού που απαιτείται και έχει εκτιµηθεί είναι της
τάξεως των 400.000.000 ευρώ για την απόσυρση των αυτοκινή-
των, θεωρήσαµε ότι το ποσό αυτό θα µπορούσε κάλλιστα να δια-
τεθεί κάπου αλλού, γι’ αυτό και πήραµε την απόφαση να
ανακοινώσουµε το µέτρο της απόσυρσης.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μια και παίρνω πρώτη φορά το λόγο µετά τις εκλογές, θα

ήθελα να ευχαριστήσω τους ψηφοφόρους της Β’ Περιφέρειας
της Αθήνας που µε εξέλεξαν ξανά, διπλασιάζοντας µάλιστα τους
σταυρούς προτίµησης, τους οποίους µου έδωσαν. Τους ευχαρι-
στώ πολύ.

Καλή επιτυχία, κύριε Υπουργέ.
∆εν µας έκανε την τιµή ο κ. Παπακωνσταντίνου να είναι σή-

µερα εδώ για να µας απαντήσει. Είστε υπέρ επαρκής. Θητεύ-
σαµε επί µακρόν στην Επιτροπή Οικονοµικών, είµαστε και
γείτονες στο Χολαργό, άρα, χαίροµαι δύο φορές επειδή είσαστε
εσείς σήµερα και µου απαντάτε. Πρέπει να πω ότι η ρύθµιση που
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έγινε για τα αυτοκίνητα για την απόσυρση αποπνέει προχειρό-
τητα και τσαπατσουλιά. Αποδεικνύει δηλαδή, το ΠΑΣΟΚ, ο έτε-
ρος πόλος του δικοµµατισµού ότι όσο κυβερνούν τα δύο παλαιά
κόµµατα εξουσίας το κράτος θα παραµένει ανυπόληπτο. ∆εν
υπάρχει συνέχεια του κράτους. Το καθιέρωσε η Νέα ∆ηµοκρατία.
Ήλθατε και ανατρέψατε τα πάντα. Σε δεκαπέντε χώρες της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης εφαρµόζεται ήδη το µέτρο. Θα δίνατε 2.000
ευρώ. Έτσι δεν είναι; Είπατε ότι ήταν απαγορευτικό το οικονο-
µικό κόστος. Περί αυτού πρόκειται κι αφήστε τώρα τα υπόλοιπα.
Ήταν απαγορευτικό το οικονοµικό κόστος. ∆ύο χιλιάδες ευρώ
θα δίνατε, πολλαπλάσια θα εισπράττατε. Πολύ απλά, λόγω του
ότι οι φόροι θα εισέρρεαν στα δηµόσια ταµεία. Πολλαπλάσιο,
λοιπόν, θα ήταν το όφελος για τον προϋπολογισµό από τους φό-
ρους. Το επεσήµαναν εξάλλου οι έµποροι στην εκποµπή του κ.
Παπαγιάννη του έγκριτου δηµοσιογράφου στο αποκαλυπτικό
δελτίο στο «ΕΞΤΡΑ 3». Βγήκαν και είπαν οι άνθρωποι ότι θα είναι
πολλοί περισσότεροι οι πόροι που θα εισρεύσουν στα δηµόσια
ταµεία από το κόστος της απόσυρσης. Είναι πολύ επικίνδυνο,
λοιπόν -έτσι νοµίζω, δεν έχει καµµία προσωπική αιχµή αυτό- ότι
δεν γίνονται αντιληπτά από την Κυβέρνησή σας ούτε τα βασικά.
Και τα σαράβαλα παραµένουν και το περιβάλλον επιβαρύνεται
και χιλιάδες θέσεις στάθµευσης στους δρόµους παραµένουν
µπλοκαρισµένες, κύριε Υπουργέ. Όποιος έχει δοκιµάσει να αρά-
ξει στην περιοχή που µένουµε –και ξέρετε καλά τι εννοώ, στο Χο-
λαργό- και όχι στο κέντρο της Αθήνας, θα διαπιστώσει ότι δεν
µπορείς να αράξεις από τα σαράβαλα που είναι παρατηµένα αρι-
στερά και δεξιά στους δρόµους. Αυτό συµβαίνει σε όλες τις πε-
ριοχές, όχι µόνο της Β’ Αθηνών, αλλά σε όλες τις µεγάλες
περιοχές της Αθήνας. Ένα µήνα, λοιπόν, περίµεναν να δουν οι
πολίτες µία συλλεκτική πρόταση και τελικά είδαν το απόλυτο
µηδέν. Προφανώς, λοιπόν, τα πεντέµισι χρόνια που έµεινε το
ΠΑΣΟΚ στην αντιπολίτευση δεν ήταν αρκετά για να προετοιµα-
στεί.

Για ποιο λόγο προεκλογικώς λέγατε –όχι εσείς προσωπικώς,
το ΠΑΣΟΚ - ότι ήταν µικρά τα οικονοµικά οφέλη για τους πολίτες
από την απόσυρση και θα τα διευρύνατε όταν θα εκλεγόσασταν
και φθάσατε να τα καταργήσετε τελείως; ‘Εχω µπροστά µου εδώ
δηλώσεις από την εφηµερίδα «ΕΘΝΟΣ» του πολύ συµπαθούς συ-
ναδέλφου του κ. Σπύρου Κουβέλη. Μάλιστα, υπάρχει η εξής απο-
στροφή στις δηλώσεις του, σε ό,τι αφορά τα τέλη κυκλοφορίας
τα οποία κρίνονται άδικα για πολύ κόσµο: «Θα επιδιώξουµε τα
τέλη κυκλοφορίας να διαµορφωθούν µε βάση τις εκποµπές
ρύπων και όχι τον κυβισµό». Τι κάνατε; Με βάση τις εκποµπές
ρύπων αποφασίσατε να χαρατσώσετε τα παλιά αυτοκίνητα µε
τέλη κυκλοφορίας ή µε βάση τις εκποµπές ρύπων ή µε βάση τον
κυβισµό; Και επειδή στην Ελλάδα ζούµε όλοι, όσοι έχουν Ι.Χ.,
γιατί θα πρέπει να επιβαρύνονται µε πρόσθετα τέλη κυκλοφο-
ρίας και να µην µπορούν να αποσύρουν τα ρυπογόνα αυτοκίνητά
τους; Γιατί κάνατε µια τέτοια ρύθµιση µηδενιστική και αφήσατε
τον κόσµο στα κρύα του λουτρού; Τώρα τρέχει και δεν φτάνει ο
κόσµος. Υπήρχε µία µεγάλη περίοδος σύγχυσης και αυτήν τη
στιγµή ο κόσµος βρίσκεται σε απελπισία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Έχω την εντύπωση, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, ότι εσείς ο

ίδιος οµολογήσατε ότι τελικά τα περιβαλλοντικά οφέλη του µέ-
τρου είναι ουσιαστικά µηδενικά. Επικαλεστήκατε µάλιστα ως πα-
ράδειγµα τα παρκαρισµένα αυτοκίνητα. Άρα, αυτό το οποίο λέτε
είναι ότι τα αυτοκίνητα που θα αποσυρθούν από την κυκλοφορία
δεν είναι αυτοκίνητα τα οποία κινούνται, αλλά αυτοκίνητα που
βρίσκονται αυτήν τη στιγµή εγκαταλελειµµένα και όπως ξέρετε
µόνο τα αυτοκίνητα τα οποία κινούνται υποβαθµίζουν το περι-
βάλλον µε τους ρύπους που εκπέµπουν και όχι τα αυτοκίνητα τα
οποία είναι εγκαταλελειµµένα.

Άρα, πρακτικά, θέλετε εσείς το ελληνικό δηµόσιο να πληρώσει
πολύ ακριβά την απόσυρση των αυτοκινήτων, όταν γι’ αυτή τη
δουλειά υπάρχουν άλλοι αρµόδιοι φορείς.

Εµείς αυτό το οποίο κάναµε, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, µε το

συγκεκριµένο µέτρο, είναι πραγµατικά να µείνουµε συνεπείς απέ-
ναντι στις δεσµεύσεις τις οποίες είχαµε αναλάβει προεκλογικά.

Είχαµε πει λοιπόν, προεκλογικά, ότι θα επανεξετάσουµε το
µέτρο της απόσυρσης και είχαµε πει επίσης ότι θα αποκαταστή-
σουµε τις αδικίες οι οποίες προέκυπταν από τις αποφάσεις που
είχε πάρει ο προηγούµενος Υπουργός κ. Σουφλιάς.

Πιστεύω ότι πραγµατικά µείναµε συνεπείς στις προεκλογικές
µας δεσµεύσεις. ∆ώσαµε τη δυνατότητα σε όσους ήδη είχαν
χρησιµοποιήσει το µέτρο της απόσυρσης να αποζηµιωθούν για
την απόσυρση την οποία κάναµε και προχωρήσαµε κι ένα βήµα
παραπάνω. Είπαµε µάλιστα ότι όσοι θέλουν µπορούν, να µη χρη-
σιµοποιήσουν το συνολικό ποσό, αλλά ένα µέρος του και επι-
πρόσθετα να πάρουν δύο κάρτες, που τους δίνουν τη
δυνατότητα να έχουν πρόσβαση για απεριόριστη µετακίνηση µε
τα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς.

Αυτά είναι τα µέτρα τα οποία πραγµατικά βοηθούν τους πολί-
τες. ∆ιότι στόχος της πολιτείας σήµερα, εάν θέλουµε να λάβουµε
υπόψη µας και τις δεσµεύσεις που έχουµε αναλάβει σχετικά µε
την κλιµατική αλλαγή και την προστασία του περιβάλλοντος, είναι
να αποτρέπουµε τη χρήση των Ι.Χ αυτοκινήτων, προτρέποντας
τους πολίτες να χρησιµοποιήσουν τα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς.
Και µε τον τρόπο µε τον οποίο προχωρήσαµε στη ρύθµιση που
αφορά όλους όσους τελικά έχουν αποσύρει τα αυτοκίνητα, δί-
νουµε ένα µέτρο από την πολιτική φιλοσοφία, η οποία καθορίζει
τις κινήσεις µας.

Σε ό,τι αφορά τώρα την αποκατάσταση της αδικίας, αυτή είναι
δεδοµένη. Όντως τα περιβαλλοντικά τέλη τα οποία έχουµε, είναι
για αυτούς οι οποίοι έχουν αυτοκίνητα µικρού κυβισµού, πολύ
χαµηλότερα από αυτά τα οποία είχε επιβάλει ο κ. Σουφλιάς και
εποµένως µένουµε συνεπείς στις προεκλογικές µας δεσµεύσεις.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε για τη συντοµία του χρόνου, που σηµαίνει ότι έχετε απο-
τυπώσει την πολιτική σας.

Επόµενη είναι η Πέµπτη µε αριθµό 5/2-11-2009 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος κ. Αθανασίου Αλευρά προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε τον προσδιορισµό του ύψους του δη-
µοσίου ελλείµµατος και του µεγέθους του δηµοσίου χρέους
κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Σύµφωνα µε τα δηµοσιεύµατα των τελευταίων ηµερών ασα-

φές είναι το ύψος των χρεών των δηµοσίων νοσοκοµείων, όπως
επίσης και το ύψος των υποχρεώσεων του δηµοσίου προς τρί-
τους. Εξαιτίας όλων αυτών των «κρυφών» υποχρεώσεων, δεν
είναι δυνατόν να προσδιοριστεί µε ακρίβεια το ύψος του δηµο-
σίου ελλείµµατος, όσο και το ακριβές µέγεθος του χρέους.

Η δυσάρεστη αυτή κατάσταση θίγει την αξιοπιστία των στατι-
στικών στοιχείων της χώρας και της ελληνικής οικονοµίας και
αποτελεί ασφαλώς µια βαριά πολιτική κληρονοµιά προς τη νέα
Κυβέρνηση. Όµως, εντύπωση προκαλεί και το γεγονός ότι η EU-
ROSTAT, παρά το γεγονός ότι κατ’ έτος υπέβαλε σειρά παρατη-
ρήσεων για τη καταγραφή των δαπανών, δεν ασχολήθηκε µε το
µείζον αυτό θέµα των οφειλών, που δεν εµφανίζονταν στα οικο-
νοµικά στοιχεία.

Ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
1.Ποιο είναι το ύψος των «κρυφών» αυτών χρεών προς τρίτους

και γιατί αυτά δεν εµφανίζονταν µέχρι σήµερα στους προϋπολο-
γισµούς και ισολογισµούς του κράτους;

2.Πώς προτίθεται να αντιµετωπίσει το πρόβληµα και πώς θα
διαµορφωθεί το έλλειµµα και το χρέος µετά την καταγραφή των
οφειλών αυτών, διασφαλίζοντας εφεξής την ακρίβεια των στατι-
στικών στοιχείων της ελληνικής οικονοµίας;».

Ο Υφυπουργός Οικονοµικών έχει το λόγο να απαντήσει για
τρία λεπτά.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω να ευχαριστήσω τον αγαπητό συνάδελφο κ. Αλευρά,
γιατί πραγµατικά µου δίνει τη δυνατότητα να ασχοληθώ µε ένα
θέµα, το οποίο είναι πάρα πολύ σηµαντικό και τελικά αφορά το
κύρος και την αξιοπιστία της χώρας τόσο στο εσωτερικό όσο και
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στο εξωτερικό.
Έχει απόλυτο δίκιο ο κ. συνάδελφος. Υπήρχε ένα τεράστιο

πρόβληµα. Όλοι γνωρίζαµε ότι τελικά τα νοσοκοµεία οφείλουν
ένα τεράστιο ποσό στους προµηθευτές. Ήταν ένα θέµα το οποίο
ερχόταν και ξαναερχόταν εδώ στη Βουλή και διατυπώνονταν
πάρα πολλές ερωτήσεις. Το θέµα αυτό απασχόλησε και τον Τύπο
και παρ’ όλα αυτά οι στατιστικές καταγραφές των συγκεκριµέ-
νων ελλειµµάτων δεν προέκυπταν πουθενά από τα στοιχεία του
παρελθόντος. Αυτό είχε δηµιουργήσει ένα τεράστιο πρόβληµα
διότι όταν ο συνάδελφος Υπουργός κ. Παπακωνσταντίνου επι-
σκέφτηκε το EUROGROUP και το ΕΚΟΦΙΝ και παρουσίασε τις
εκτιµήσεις της ελληνικής Κυβέρνησης για τη δυναµική του δη-
µοσιονοµικού ελλείµµατος και του δηµόσιου χρέους για το έτος
2009, κλήθηκε να εξηγήσει τι ακριβώς συµβαίνει και ποιοι είναι
αυτοί οι λόγοι οι οποίοι οδηγούν σε µια «διαφορετική θεώρηση
των πραγµάτων» για το δηµοσιονοµικό έλλειµµα. Και όταν λέω
διαφορετική θεώρηση των πραγµάτων, εννοώ ότι αποκατέστησε,
έδωσε δηλαδή το πραγµατικό στοιχείο, διότι η απελθούσα κυ-
βέρνηση που σήµερα µας κατηγορεί ότι εµείς γνωρίζαµε ποιο
ήταν το πραγµατικό δηµοσιονοµικό έλλειµµα, δεν µας έχει απα-
ντήσει στο εξής καίριο ερώτηµα:

Εάν η προηγούµενη κυβέρνηση ισχυρίζεται ότι εµείς γνωρί-
ζαµε ποιο είναι το πραγµατικό δηµοσιονοµικό έλλειµµα, γιατί
λίγες ηµέρες πριν τις εκλογές, έστελνε στη EUROSTAT στοιχεία
µέσα από τα οποία προέκυπτε ότι το δηµοσιονοµικό έλλειµµα
είναι της τάξης του 6%; ∆εν ήξερε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας ότι αυτό το στοιχείο δεν ανταποκρίνεται στην πραγµατι-
κότητα;

Συγκεκριµένα άκουσα τον κ. Παπαθανασίου να λέει ότι οι Βου-
λευτές της τότε Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, δηλαδή οι Βου-
λευτές του ΠΑΣΟΚ, γνώριζαν ποιο είναι το δηµοσιονοµικό
έλλειµµα και παρ’ όλα αυτά είχαν τις τοποθετήσεις, τις οποίες
είχαν. Ο ίδιος που γνώριζε ποιο ήταν το πραγµατικό έλλειµµα
γιατί έστειλε στη EUROSTAT το 6% και σήµερα διακυβεύεται το
κύρος της Κυβέρνησης και η αξιοπιστία της χώρας στο εξωτε-
ρικό;

Εµείς, λοιπόν, θεωρούµε ως πρώτιστη υποχρέωσή µας να απο-
καταστήσουµε το κύρος της χώρας στο εξωτερικό. Γι’ αυτό ο
Υπουργός Οικονοµικών ανακοίνωσε µαζί µε το ∆ιοικητή της Τρά-
πεζας της Ελλάδος, τη συγκρότηση µιας ειδικής επιτροπής η
οποία θα προχωρήσει στην αποκατάσταση της διαφάνειας των
στατιστικών στοιχείων και της αξιοπιστίας των δηµοσιονοµικών
µεγεθών. Στην επιτροπή αυτή θα πρέπει να γνωρίζετε, αγαπητέ
κύριε συνάδελφε, ότι πέρα από τους εκπροσώπους του Υπουρ-
γείου και της Τράπεζας της Ελλάδας, θα συµµετέχουν εκπρό-
σωπος από το ΙΟΒΕ, εκπρόσωποι από το Ινστιτούτο Εργασίας
της ΓΣΕΕ, το ΚΕΠΕ, θα ζητηθεί βέβαια και η συνδροµή της Ένω-
σης Ελληνικών Τραπεζών. Η επιτροπή θα παραδώσει, πριν από
το τέλος του έτους το πόρισµά της µε την πραγµατική αποτύ-
πωση της τρέχουσας δηµοσιονοµικής κατάστασης, µε την αξιο-
λόγηση των προβληµάτων που υπάρχουν στην καταγραφή των
στοιχείων και µε προτάσεις βελτίωσης. Με αυτό τον τρόπο θα
µπορέσουµε πρώτα-πρώτα να αποτυπώνουµε από εδώ και πέρα
σωστά και υπεύθυνα τα δηµοσιονοµικά στοιχεία της χώρας και
βέβαια, να προχωρήσουµε και στην αποκατάσταση του κύρους
και της αξιοπρέπειας της χώρας.

Επίσης, θα ήθελα να σας επισηµάνω και την ανακοίνωσή µας
ότι σύντοµα θα προχωρήσουµε µε σχέδιο νόµου στην αναβάθ-
µιση και ανεξαρτητοποίηση της Εθνικής Στατιστικής Υπηρεσίας
της Ελλάδος. Σύντοµα ο Υπουργός θα καταθέσει σχετικό σχέδιο
νόµου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος, συνάδελφος
κ. Νάσος Αλευράς για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και τον κύριο Υπουργό για τις απαντήσεις τις

οποίες έδωσε. Θέλω να επισηµάνω ότι µου κάνει εντύπωση να
διαπιστώνω την έκταση της δηµοσιονοµικής ανοργανωσιάς της
χώρας ύστερα από τόσα χρόνια. Οι πολιτικές ευθύνες βεβαίως
αποτυπώθηκαν στις εκλογές. Όµως πιστεύω ότι χρειάζονται κά-

ποιες σαφείς απαντήσεις, ώστε οι πολιτικές ευθύνες και να επι-
µερίζονται και να εξειδικεύονται. Γιατί εδώ υπάρχει ένα σύστηµα
στο οποίο, αν καταλαβαίνω καλά –και θα παρακαλέσω να µε δια-
ψεύσετε ή να µε επιβεβαιώσετε- οι οφειλές των νοσοκοµείων
ανέρχονται σ’ ένα δυσθεώρητο ύψος. Θα ήθελα να ακούσω το
µέγεθος αυτό, αν έχετε µια πρώτη εικόνα, και εάν οι δαπάνες
αυτές εγγράφονται στα λογιστικά βιβλία της χώρας.

Έχει το κράτος, λοιπόν, ένα λογιστικό σύστηµα, υποτίθεται ότι
αυτό το λογιστικό σύστηµα έχει πιστοποιηθεί και είναι συµβατό
µε τα ευρωπαϊκά λογιστικά συστήµατα και σε αυτό το λογιστικό
σύστηµα δεν βλέπουµε πουθενά τι οφείλει η χώρα –γιατί η χώρα
οφείλει- µέσω των νοσοκοµείων της. Και αυτό µάλιστα αθροιζό-
µενο κάθε χρόνο, φτάνει σ’ ένα τεράστιο ύψος δισεκατοµµυρίων
ευρώ. Και αυτό δεν απασχολεί και δεν λέγεται πουθενά και ποτέ.
Και συζητάµε για προϋπολογισµό στο Κοινοβούλιο, την ώρα που
βασικά µεγέθη του δηµοσιονοµικού προβλήµατος αποκρύπτο-
νται.

Στις κατασκευαστικές επιχειρήσεις ακούω για πολύ µεγάλες
οφειλές. Και ερωτώ: Πουθενά δεν εγγράφονται αυτά; Ήταν
κάπου κρυµµένα; Υπήρχαν κάπου και δεν εµφανίζονται; Και η
πρόθεση της Κυβέρνησης από εδώ και πέρα είναι επιτέλους να
υπάρχει διαφάνεια πλήρης και αντιστοίχηση των πραγµατικών
δεδοµένων της οικονοµίας µε τις λογιστικές εγγραφές; Γιατί δια-
φορετικά οφείλω να πω ότι ασφαλώς το πρόβληµα δεν είναι λο-
γιστικό, στατιστικό ή τυπικό. Ανήκω σε εκείνους που συστηµατικά
έλεγαν τα τελευταία χρόνια και παλαιότερα και επί κυβερνήσεων
ΠΑΣΟΚ, ότι ένα δοµικό πρόβληµα των δηµοσίων οικονοµικών
είναι ο τοµέας της υγείας, όπου υπάρχει µια µαύρη τρύπα στην
οποία ρίχνονται δισεκατοµµύρια. Ένα πολιτικό σκάνδαλο, κρυφό
στον ελληνικό λαό, αλλά υπαρκτό, το οποίο πρέπει κάποτε να
διερευνηθεί, είναι ότι όπως από το 2005 µέχρι το 2009, έχουν πε-
ρίπου τριπλασιαστεί οι δαπάνες του κράτους για φάρµακα. Το
νούµερο είναι εξωφρενικό. Είναι πρωτοφανής η αύξηση µε βάση
τα ευρωπαϊκά δεδοµένα. Πουθενά δεν έχει αποτυπωθεί αυτό στα
δηµόσια οικονοµικά γιατί κρύβονταν. Και πουθενά δεν υπήρξε
συγκεκριµένη πολιτική για την αντιµετώπιση του προβλήµατος.

Θα ήθελα λοιπόν, να ακούσω τα συγκεκριµένα στοιχεία των
κρυφών οφειλών. Και γιατί ήσαν κρυφές, κύριε Υπουργέ. Πώς η
συγκεκριµένη Επιτροπή που ανακοινώσατε θα αντιµετωπίσει µε
την καταγραφή το συγκεκριµένο πρόβληµα;

Και θα ήθελα να ζητήσω και η Επιτροπή Οικονοµικών του Κοι-
νοβουλίου να συνεργαστεί µε αυτή την Επιτροπή και να έχει στη
διάθεσή της όλα τα στοιχεία απ’ αυτή την καταγραφή.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υπουργός θα απα-

ντήσει για τρία λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Να συµφωνήσω κι εγώ µε τον αγαπητό συνάδελφο ότι πραγ-

µατικά από τη µελέτη των στοιχείων προκύπτει αυτό που επιση-
µάνατε προηγουµένως. Τριπλασιασµός στη δαπάνη για το
φάρµακο, κύριε συνάδελφε. Και αυτό είναι το αποτέλεσµα των
πολιτικών επιλογών της προηγούµενης κυβέρνησης. ∆ιότι µια
από τις συνέπειες της κατάργησης της λίστας των φαρµάκων
ήταν να εκτιναχθούν στα ύψη οι τιµές των φαρµάκων µε αποτέ-
λεσµα, ενώ µέχρι τώρα η συζήτηση ήταν κυρίως για τα προβλή-
µατα των συνταξιοδοτικών ταµείων, µέσα σε µια
πενταετία-εξαετία που κυβέρνησε η Νέα ∆ηµοκρατία, να µη συ-
ζητάµε πλέον για τα προβλήµατα των συνταξιοδοτικών ταµείων,
αλλά να συζητάµε για τα προβλήµατα των ταµείων υγείας, τα
οποία είδαν ξαφνικά τη δαπάνη για το φάρµακο να έχει εκτοξευ-
θεί στα ύψη.

Σας διαβεβαιώνω εδώ, κύριε συνάδελφε, ότι στόχος αυτής της
Κυβέρνησης είναι να αποκαταστήσει τη διαφάνεια των δηµοσιο-
νοµικών µεγεθών. Να µην επιτρέψουµε να επαναληφθεί αυτό, το
οποίο διαπιστώσαµε µόλις παραλάβαµε τα στοιχεία. Απευθυν-
θήκαµε στον επίσηµο ταµία του κράτους, που είναι ο διοικητής
της Τράπεζας της Ελλάδος ο κ. Προβόπουλος και του ζητήσαµε
να µας πει ποια είναι πραγµατικά τα δηµοσιονοµικά δεδοµένα.

Και βέβαια, οφείλω να αναγνωρίσω ότι έχετε απόλυτο δίκιο
που ζητήσατε να µάθετε ένα συγκεκριµένο µέγεθος, για το ποιο
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είναι πραγµατικά το χρέος, το οποίο οφείλουν τα νοσοκοµεία
προς τους προµηθευτές.

Υπάρχουν δύο επιστολές τις οποίες βρήκαµε. Απευθύνονταν,
από τον προηγούµενο Υπουργό Υγείας κ. Αβραµόπουλο, προς
τον τότε Υπουργό Οικονοµικών κ. Παπαθανασίου. Με την πρώτη
επιστολή ο κ. Αβραµόπουλος αναγνώριζε ότι τα χρέη των νοσο-
κοµείων προς τους προµηθευτές ήταν της τάξης των 5,2 δισε-
κατοµµυρίων µέχρι και το ∆εκέµβριο του 2008. ∆ιαπιστώσαµε
από µια δεύτερη επιστολή, πάλι από τον κ. Αβραµόπουλο προς
τον κ. Παπαθανασίου που αφορούσε τις υποχρεώσεις των νο-
σοκοµείων προς τους προµηθευτές το πρώτο εξάµηνο του 2009,
ότι υπήρχε ένα πρόσθετο ποσό της τάξης του 1.000.000.000
ευρώ.

Αυτό πρακτικά κύριε συνάδελφε σηµαίνει ότι από το διακανο-
νισµό που είχε γίνει από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
το 2005 µέσα σε ένα χρονικό διάστηµα περίπου τεσσεράµισι
ετών κατάφερε η κυβέρνηση αυτή µε τις πολιτικές που ακολού-
θησε στο χώρο της υγείας, µε την πολιτική που ακολούθησε στο
χώρο του φαρµάκου να συσσωρευτούν χρέη της τάξης των
6.000.000.000 ευρώ µέχρι και το πρώτο εξάµηνο του 2009. Αυτά
είναι τα µεγάλα ποσά τα οποία έκρυβαν οι προηγούµενες κυ-
βερνήσεις κάτω από το χαλί και τα οποία εµείς υποχρεωθήκαµε
να αντιµετωπίσουµε και να αποκαλύψουµε και στην Ευρωπαϊκή
Ένωση αλλά και στους Έλληνες πολίτες ότι αυτές οι εκκρεµό-
τητες έρχονται από το παρελθόν, επιβαρύνουν τη χρήση του
2009.

Και εµείς θα πρέπει να βρούµε έναν τρόπο πρώτον να τακτο-
ποιήσουµε τις οφειλές των νοσοκοµείων και δεύτερον να µην επι-
τρέψουµε στο µέλλον να επαναληφθούν φαινόµενα σαν και αυτά.
∆ιότι τελικά αυτός ο οποίος ζηµιώνεται δεν είναι αυτός ο οποίος
βρίσκεται εκείνη τη στιγµή στη διακυβέρνηση της χώρας, αλλά
είναι η ίδια η χώρα. Είδατε άλλωστε κι εσείς την αντίδραση που
είχαµε, τόσο από τον Πρόεδρο του EUROGROUP τον κ. Γιούν-
γκερ, όσο και από τον Πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής τον
κ. Αλµούνια όταν το νέο οικονοµικό επιτελείο, ο νέος Υπουργός
Οικονοµικών τους ενηµέρωσε επίσηµα ότι τα στοιχεία που τους
είχε δώσει η προηγούµενη κυβέρνηση δεν ανταποκρίνονται στην
πραγµατικότητα, ότι υπάρχουν νέα δηµοσιονοµικά δεδοµένα και
ότι πάνω σε αυτά τα δηµοσιονοµικά δεδοµένα θα πρέπει να γί-
νεται η συζήτηση απ’ αυτό το σηµείο και µετά.

Εµείς όµως έχουµε αναλάβει τη δέσµευση ότι από δω και στο
εξής τα στοιχεία θα είναι διαφανή και σας διαβεβαιώ ότι θα συ-
νεργαστούµε και θα λάβουµε υπόψη και την πρόταση την οποία
κάνετε για συνεργασία της αρµόδιας Επιτροπής, έτσι ώστε από

δω και στο εξής να µην ανακύψει ποτέ ξανά στο µέλλον τέτοιο
φαινόµενο σαν και αυτό που αντιµετωπίσαµε, µόλις παραλάβαµε
την ηγεσία του Υπουργείου.

Σας ευχαριστώ, κύριε συνάδελφε, σας ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η µε αριθµό 7/2-11-
2009 τρίτη επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Αντωνίου Σκυλλάκου προς
τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής και Υποδοµών Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την
ολοκλήρωση του έργου της εκτροπής του Αχελώου κ.λπ δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος του ερωτωµένου Υπουργού και συ-
νεπώς διαγράφεται.

Επίσης η µε αριθµό 14/2-11-2009 δεύτερη επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταύ-
ρου Καλαφάτη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρω-
σης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την κατάργηση
του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης κ.λπ. διαγράφεται λόγω
κωλύµατος του ερωτωµένου Υπουργού.

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Οι Βουλευτές κ. Νάντια Γιαννακοπούλου και κ. Σπύρος Μο-

σχόπουλος ζητούν ολιγοήµερη άδεια για µετάβασή τους στο
εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Βουλή ενέκρινε τις

ζητηθείσες άδειες.
Έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά των συνεδριάσεων της Παρα-

σκευής 16 Οκτωβρίου 2009, του Σαββάτου 17 Οκτωβρίου 2009
και της Κυριακής 18 Οκτωβρίου 2009 και παρακαλείται το Σώµα
για την επικύρωσή τους. Επικυρούνται;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς τα Πρακτικά

των συνεδριάσεων της Παρασκευής 16 Οκτωβρίου 2009, του
Σαββάτου 17 Οκτωβρίου 2009 και της Κυριακής 18 Οκτωβρίου
2009 επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό δέχεστε να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.29’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 6 Νοεµβρίου 2009 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος Κοινοβουλευτικό
Έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


